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Priprave na srečanje aktivistov OF 
v Lokovici 

V jjetek. 25. julija se je v Velenju sešel okrožni odbor akti-
vistov Šaleško—misiinjskega okrožja OF. Pregledali so priprave 
na srečanje aktivistov, ki bo 6. septembra v Lokovici pri 
Anclinu. Ob tej priložnosti bodo odkrili tudi spominsko obeležje 
sekretarju okrožnega komiteja KP Stanetu licu — Krištofu. 

Na seji so se dogovorili še za t>bisk partizanskih družin, ki ga 
bodo opravili aktivisti OF Šaleško — misiinjskega okrožja jeseni. 

(M.L.) 

Urediti razmere v gostinstvu 
V. ponedeljek se je sešel na 55. sejo izvršni svet skupščine občine 

Mozirje. Na seji so, med drugim, sprejel poročilo o lovstvu in vodnem 
gospodarstvu ter v tej zvezi opozorili tudi na nekatere pomanjkljivosti, ki 
se pojavljaju pri izvajalcu vodnogospodarskih del, celjskem Nivoju. 

Člani mozirskega izvršnega sveta so na seji razčlenili še trenutne 
razmere v GTP Turist Nazaije. Sklenili so, da morajo v delovni organi-
zaciji s sodelovanjem vseh drugih dejavnikov takoj poiskati ustrezne 
kadrovske rešitve in izdelati sanacijski program, za pripravo katerega so 
ponudile vso potrebno pomoč nekatere druge organizacije združenega 
dela iz Gornje Savinjske doline. (J.P.) 

20. Flosarski bal na Ljubnem 
Konec tedna bo na Ljubnem ob Savinji jubilejni 20. Flosarski bal. 

Prizadevni turistični delavci so se tokrat resnično potrudili, saj so pripravili 
vrsto prireditev. Tako so 31. julija pripravili koncert moškega in ženskega 
pevskega zbora, danes bodo odprli razstavo likovnih del itd. 

2. avgusta popoldne bo najprej nogometna tekma za pokal« »Sa-
vinjskega flosarja«. 

Najbolj zanimivo bo v nedeljo. Ze dopoldne se bodo v Vrbju pomerili 
gozdarji — sekači, ob 13. uri pa bo skozi Ljubno krenil sprevod, s katerim 
želijo prikazati življenje, delo in izročilo Ljubnega ter Gornje Savinjske 
doline. Sledilo bo že obvezno značilno »vdiranje« flosa  s pravim flosar-
skim krstom. 

Osmifi podeljene 

Na slovesni seji republi-
škega odbora zveze združenj 
borcev NOV Slovenije v 
Ljubljani, ob dnevu vstaje 
slovenskega ljudstva, so le-
tos že osmič podelili zvezne 
plakete ZZB NOV Jugosla-

Letos je prejelo to prizna-
nje zveze združenj borcev 
NOV Jugoslavije 70 aktivi-
stov in organizacij iz soci-

alistične republike Slovenije. 
Doslej pa je plakete ZZB 
NOV Jugoslavije prejelo iz 
Slovenije skupaj 566 aktivi-
stov in organizacij. 

Med letošnjimi prejemniki 
plaket ZZB NOV Jugosla-
vije so tudi Miloš Volk iz 
Šoštanja ter Rok Klemenšek 
in Vlado Košir iz Mozirja. — 
Prejemnikom plaket naše. 
iskrene čestitke. 

Deževno in oblačno vreme, ki je tako dolgo spremljalo letošnje poletje, se je končno umaknilo beljenemu soncu in poletni vročini. Bazeni so se 
napolnili, saj si je marsikdo zaželel ohladitve in plavanja. Še več pa je bilo tistih, ki bi radi čudovito porjaveli. 
Takole je bilo zadnji ponedeljek na velenjskem bazenu. Koliko sonca in kopanja željnih se bo zbralo šele v soboto in nedeljo? 

n »Tisoč delavcev - sodelavcev' 

Za celovito obveščanje delavcev 

Plakete ZZB NOV Jugoslavije 
I 

Pr 
ob 

Odbor za obveščanje in poli-
tično propagando pri republi-
škem svetu ZSS je pobudnik 
akcije »Tisoč delavcev — sode-
lavcev«, katere namen je vzpod-
buditi delavce združenega dela, 
da v večji meri kot doslej posta-
nejo resnični subjekti obvešča-
nja kot sestavine uresničevanja 
družbenoekonomskih in samou-
pravnih odnosov. 

Da bi lahko delavec v polnem 
pomenu besede aktivno sodelo-
val ne le v procesu dela, ampak 
tudi v procesu upravljanja in 
razvijanja socialističnih, huma-
nih odnosov v družbi, mora biti 
pravočasno, resnično in popolno 
obveščen o vseh bistvenih vpra-
šanjih, v temeljni organizaciji pa 

tudi o vseh pomembnejših vpra-
šanjih in dogajanjih v družbi kot 
celoti. Samo v tem primeru je 
lahko delavec dober proizvaja-
lec, uspešen upravljalec in akti-
ven družbeno-politični delavec. 

Z akcijo »tisoč delavcev — 
sodelavcev« želimo odpravljati 
močno prisotno enosmerno in-
formiranost  v združenem delu, 
ko je delavec več ali manj 
prejemnik informacij  in hi hkra-
ti tisti, ki ustvarja in daje 
informacije.  Z akcijo želimo 
pridobiti čimveč delavcev k 
aktivnem sodelovanju na po-
dročju obveščanja. Pri tem gre 
za razne oblike prispevkov de-
lavcev, ki se objavljajo v glasilih 
OZD, tedniku Naš čas. Delav-

ski enotnosti in drugih javnih 
občilih. 

O vseh novih sodelavcih se bo 
vodila posebna evidenca, pri-
spevki pa se objavljajo pod 
simbolom akcije »Tisoč delav-
cev — sodelavcev«. Kot prizna-
nje za aktivno vključevanje v to 
pomembno družbeno akcijo bo-
do sodelavci* sprejeli posebej 
izdelane značke te akcije ter 
pero z napisom »Tisoč delavcev 
— sodelavcev«. Posebno priza-
devni sodelavci in organizatorji 
pa bodo predlagani še za poseb-
no diplomo. 

To bo le skromna pozornost 
do novih sodelavcev in spodbuda 
tistim, ki še oklevajo, da bi 
pristopili k sodelovanju. V tej 

akciji lahko sodelujejo vsi delav-
ci in občani. Prav gotovo bomo 
dosegli cilj te akcije tudi v naši 
občini, če bomo uspeli pridobiti 
čimveč novih sodelavcev in če 
bomo istočasno v sleherni sa-
moupravni sredini temeljito 
ocenili stopnjo razvoja samou-
pravnega obveščanja ter sprejeli 
ustrezne ukrepe, da postane 
sleherni delavec bolj kot doslej 
tudi subjekt informiranja. 

Pri tem je treba doumeti, da 
samoupravljalec ne bo postal 
resnični samoupravljalec, če ne 
bo imel v slahernem trenutku 
popolnoma jasne predstave 
tem, o čem odloča. 

Jože Kandolf 
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Predsedstvo občinskega sveta ZSS Velenje Šoštanj 

Kaj je poslovno poročilo 
V mesecu juliju so potekale po 

vseh organizacijah združenega dela 
razprave o rezultatih gospodarje-
nja za prvo polletje 1980. Čeprav 
so imeli nekateri delovni kolektivi 
v tem mesecu kolektivni dopust, 
bodo programirane aktivnosti 
končane v predvidenem roku. Ka-
ko potekajo obravnave poročil 
poslovodnih organov je ocenilo tu-
di predsedstvo občinskega sveta 
ZSS Velenje na svoji zadnji seji. 

Ugotovili so, da je skorajda v 
vseh temeljnih organizacijah zdru-
ženega dela aktivnost precej veli-
ka. K obravnavi so odgovorno 
pristopili zavedajoč se, da je 
potrebno slehernega delavca dodo-
bra seznaniti s poslovanjem v las-
tni temeljni organizaciji, s predvi-
devanji v naslednjih mesecih in, ne 
nazadnje, tudi s široko gospodar-
sko situacijo, ki je nastala po sta-
bilizacijskih ukrepih zveznega izvr-

Aktualno 

šnega sveta. Prav tako so ugota-
vljali, da v nekaterih samoupra-
vnih sredinati, še ne razumejo do-
volj vsebine poslovnega poročila, 
saj so še marsikje preveč številčen 
prikaz bilance poslovanja, manj pa 
poročila, iz katerih bi delavci do-
bili razumljiv pregled o dobrih in 
slabih straneh poslovanja. 

Na seji, ki ni bila nič dopustni-
ška, temveč zelo delavna, so obra-
vnavali še informacijo o poteku 
priprav na drugo konferenco ZSS, 
ki bo posvečena vprašanjem s 
področja delitve po delu in rezul-
tatih dela. Ocenili so, da začrtane 
aktivnosti niso stekle v organizaci-
jah združenega dela tako kot je bi-
lo dogovorjeno. Vse preveč čakajo 
na obljubljeni republiški družbeni 
dogovor o skupnih osnovah za 
oblikovanje in delitev sredstev za 
osebne dohodke in skupno pora-
bo. Premalo pa se poglabljajo v 

to, kako dograditi že obstoječi sis-
tem delitve po delu v posameznih 
sredinah. Menili so, da je nujno to 
aktivnost spodbuditi in predlagali 
organizacijo seminarja za predsed-
nika sindikata, na katerem bodo 
podrobneje spoznali nalogo, ki jih 
ima sindikat na področju uvelja-
vljanja načela delitve po delu in 
rezultatih dela. Prav tako so- se 
zavzeli, da morajo v tej aktivnosti 
bolj zavzeto delati tudi strokovni 
delavci, ki v dosedanji aktivnosti 
stojijo še vedno preveč ob strani. 

Predsedstvo je bilo informirano 
še o združevanja dela in sredstev 
med trgovskima organizacijama 
Vino Šmartno ob Paki in Ero Ve-
lenje. Potrdili so že znano stališče, 
da sindikat podpira vse smiselne 
povezave, ki vodijo k hitrejšemu 
uveljavljanju samoupravnih in 
družbenoekonomskih odnosov. 

(J. K.) 

Kako gospodarimo 
Utošqjl dan graničarjev bo za vojake v obmejni postojanki ..Savinjski 
partizan" v Logarski dolini še posebej slovesen. V petek, 15. avgusta, bo 
namreč na tem mestu osrednja proslava obmejnih enot ljubljanskega 
armadnega področja. S tem bodo čuvarji naših meja v Logarski dolini 
kronali svoje izredne uspehe, ki so jih dosegali v zadnjih letih. Med nje 
sodi med drugim tudi čudovito urejena postojanka in njena okolica, 
katere manjši del bodo do slavja še uredili. 

V delovnih kolektivih Šaleške in Gornje Savinjske 
doline so te dni zaključili z obravnavo polletnih 
rezultatov gospodarjenja. Tudi na straneh našega ča-
sa smo že pred tednom dni začeli podrobneje pred-
stavljati dosežke, pa tudi težave, delovnih kolektivov. 
Z rubriko „Kako gospodarimo" nadaljujemo tudi v 

pričujoči številki, namenili pa smo ji 4. in S. stran. 

Seveda doslej še nismo obiskali vseb delovnih 
kolektivov, zato bomo o polletnih dosežkih, prizade-
vanjih in načrtih pisali tudi še v prihodnji številki 
domačega tednika. Med drugim bomo obiskali tovar-
no gospodinjske opreme Gorenje Velenje ter še več 
drugih kolektivov. 

Meddržavno 
srečanje 

Med intenzivnimi pripravami za 
družinska med družinska, republiška in 
zvezna ribiška tekmovanja v lovu rib s 
plovcem in v športnih disciplinah v 
peteroboju (met muhe in met obtežilni-
ka v tarče Skich in Arenberg ter met 
muhe in otežilnika v daljavo) so se 
šoštanjskitekmovalci zelo dobro uvrstili 
na vseh tekmovanjih. Na zveznem 
tekmovanju v Prištini pa so dosegli kot 
republiška ekipa A — lige prvo mesto. 
Med posamezniki je zasedel Vlado 
Mešič prvo mesto, Franc Rebevšek 
četrto mesto in Rudi Mešič sedmo me-
sto. 

Svojo aktivnost so šoStanjski ribiči v 
teh dneh pospešili, saj se pripravljajo na 
meddržavno srečanje ekip in 
posameznikov, ki bo jutri 2. avgusta v 
Šoštanju na stadionu Široko in na 
poligonu doma ribičev v Šoštanju. Na 
tem meddržavnem srečanju ribičev v 
tekmovanju v suhih Športnih disciplinah 
bodo sodelovale republiške ekipe in 
posamezniki iz Slovenije, Bosne in 
Hercegovine, Hrvatske, Srbije ter 
državne ekipe iz avstrije, Švice in ZR 
Nemčije. Pričetek tekmovanja v 
športnih disciplinah v metu obtežilnika 
in muhe v daljino bo jutri ob 10. uri na 
stadionu Široko, tekmovanje v metih v 
tarče Skich in Arenberg pa" bo na 
poligonu pri ribiškem domu ob jezeru v 
popoldanskih urah. 

Teren za tekmovanje so ribiči uredili s 
prostovoljnim delom preteklo soboto in 
nedeljo. Očistili so okolico doma in je-
zera ter tako pripravili prostor, na 
katerem se že v velikem številu zbirajo 
ribiči in občani. Prostor okoli ribiškega 
doma bodo v prihodnje dodatno uredili 
še z raznimi igrišči tako, da bo ta jdel ob 
šoštanjskem jezeru postal pravi rekre-
acijski center tega območja. 

Miloš Volk 
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Komisije za ocenjevanje ponovno na delu 

Pospešujmo urejenost naših 
krajev 

- n 

| Zagnanost brez | 
Gasilsko društvo Rečica ob Savinji 

Turistična zveza Slovenije slavi' 
letos 75. obletnico delovanja. Ka-
kor vsako leto je tudi letos razpi-
sala tekmovalno akcijo za najbolj 
turistično urejeni kraj v Sloveniji. 
Ker smo se že prijavili na tekmo-
vanje za naslov prvaka v republiki 
prosimo vsakega občana, da po 
svoji zmožnosti pripomore k lepše-
mu izgledu Velenja. 

Z delom za ocenitev zasaditve 
balkonov in urejenosti predhišnih 
vrtov so začele tudi komisije pri 
turističnem društvu Velenje. Prva 
leta ocenjevanja je delovala le ena 
komisija. Pozneje so delovale tri 
komisije, ki so ocenjevale podro-
čja krajevnih skupnosti Cen-
ter—Desni breg, Stara vas, Šmar-
tno, Center — Levi breg, Pesje, 
Kavče — Podkraj, Šalek — Bevče 
in Konovo. Prejšnji teden pa so se 
komisije dogovorile, da bodo za-
radi jubilejne obletnice delovanja 
Turistične zveze Slovenije vključile 
v ocenjevanje še druge krajevne 
skupnosti ; Škale, Cirkovce, Pleši-
vec, Paka, Bevče, Šentilj in Kav-
če—Podkraj. 

Razglasitev ocenjevanj bo dvak-
rat. Prvič v Plešivcu ob KME-
ČKEM PRAZNIKU 24. 8. 198Qza 
okoliške krajevne skupnosti, kjer 

bodo podeljena zlata, srebrna in 
bronasta vrtnica ter pohvale in 
prehodni medkrajevni pokal. Dru-
go podeljevanje priznanj bo jeseni 
ob TURISTIČNEM ZBORU za 
mestne krajevne skupnosti, kjer 
bodo podeljene ravno tako plakete 
ter zlate, srebrne in bronaste vrtni-
ce ter pohvale, in sicer posebej za 
blokovne in posebej za indivi-
dualne ureditve. 

Da bi ocenjevanje potekalo 
poenoteno so komisije sprejele 
skupne kriterije in pravila za 
ocenjevanje. Posebej se ocenjujejo 
stanovanjski bloki z balkonskimi 
•zasaditvami, posebej individualne 

I 
I 
I 
I 

Nagrade tudi za stanovanjske bloke z balkonskimi zasaditvami. Na sliki stanovanjski blok na Prešernovi 7 

Pisma bralcev 

Končno tudi 
k nam pošta 

Čas hitro  teče.  Za  nami je že 
sedem mesecev letošnjega  leta.  Če 
pa človek  kaj pričakuje,  pa mine-
vajo dnevi  in ure vse prepočasi. 

Krajani  Podkraja,  od  hišne šte-
vilke  naprej, smo si že več  let  pri-
zadevali  in pričakovali,  da  bi tudi  k 
nam prihajal  poštar.  Ta  dolgo  pri-
čakovana  želja  se nam je končno 
uresničila.  Doslej  smo le malokdaj 
dobili  pošto  ob pravem času,  ali  pa 
k nam sploh ni prišla. 

Za  pridobitev,  to je, da  so tudi 
krajane Podkraja  od  številke  70 
naprej uvrstili  med'tiste,  ki jim 
dostavljajo  pošto,  se še posebej 
zahvaljujemo  tovarišema  Grosu in 
Voharju  iz velenjske  Pošte  oziroma 
tozda  za PTT  promet. 

Poštarju  pa želimo  na tej  novi 
poti,  da  bi vedno zdrav  in zadovo-
ljen  prihajal  med nas. 

V  imenu krajanov 
Mikica  Ušej 

ureditve in ureditve pri zgradbah 
družbenega pomena in posebej 
ureditve v zunanjih krajevnih sku-
pnostih. 

Za dovršeno balkonsko zasadi-
tev se ne more upoštevati le to, da 
je balkon ves zadelan z vsemi 
mogočimi vrstami cvetja. Vseka-
kor se vidi, da je tam doma ljubi-
telj cvetja, nima pa lastnik še do-
volj ostrega čuta za urejanje. 
Kombinirane zasaditve so veliko-
krat zelo prijetne, vendar mora to 
biti v neki harmoniji barv, v neki 
estetski kombinaciji. V primeru, 
da so vsi balkoni kolikor toliko za-
sajeni, pride v poštev za ocenjeva-
nje celotni blok. Lahko se tudi do-
godi, da je pri celotno ocenjenem 
bloku posamezni balkon predlagan 
za zlato vrtnico. V slučaju, da se 
za zlato vrtnico predlaga tudi celo-
ten blok, morajo biti poleg lepih 
celotnih balkonskih zasaditev ne-
govane zelenice in urejene zasadit-
ve grmovnic in iglavcev. 

Pri individualnih ureditvah se 
upošteva predvsem predhišni vrt. 
To je prostor med hišo ali poslo-
pjem in cesto. Ta del zemljišča po 
pomenu ni samo za lastnika, tem-
več tudi za mimoidočega. Zato 
ureditve z visokimi golimi škar-
pami v ospredju zelo motijo, 
ureditve zadai za visokimi živimi 
mejami pa sploh ne moremo ocen-
jevati, ker za mimoidočega nevid-
ne, mu ne dajejo nobene prijetno-
sti in spočitja ter jih lastnik urejuje 
le zase. Proizvodni del vrta naj ne 
bi bil zajet v predhišnem prostoru. 
Izjemoma pride taka zasaditev v 
poštev za ocenitev le takrat, če je 
zelenjavni ali sadni del obsajen z 
višjimi okrasnimi rastlinami ter 
zaradi njihove bujnosti zelenjava 
ali sadje niti nista opazna. Zelo 
tudi moti videz razna navlaka 
okoli hiš in pod balkoni. 

Pri individualnih hišah ne more 
priti v poštev za izbor nagrad hiša, 
ki ima urejen samo balkon ali 
okna, temveč lahko dobi samo 
pohvalo za balkonsko zasaditev. 
Ureditev, ki pa nima popolnoma 
nič obsajen balkon ali okna, pa 

sploh ne pride v poštev za oce-
nitev. Za izbor nagrajencev mora 
biti dovršena celotna ureditev. 
Paziti je treba na naravne ureditve, 
saj je narava vselej največji umet-
nik. Razni kičasti, vsiljivi dodatki, 
predmeti z nenaravnega materiala 
celoto le pokvarijo, namesto da bi 
jo obogatili. 

Pri ureditvah v zunanjih krajev-
nih skupnostih so kriteriji manj 
zahtevni. Pri kmetijah se daje 
poudarek predvsem temu, d a j e pri 
hiši, na dvorišču, viden red, da so 
stroji, orodje, razni materiali 
(drva, deske) lepo pospravljeni, 
zloženi. Okrog hiše naj ne bi rasla 
visoka, suha trava, na oknih pa ne 
bi smelo manjkati cvetje, saj naše 
stare slovenske pesmi velikokrat 
opevajo dekle in cvetje, kar naj bi 
še danes ohranjevali v praksi. 

Za medkrajevni prehodni po-
kal pa je potrebno oceniti celoten 
kraj: dohod do glavnega naselja, 
vzdrževanje zgodovinskih obeležij, 
informativnih  oznak, hortikul-
turno ureditev družbenih zgradb in 
gostišč. 

Namen ocenjevanja je v tem, da 
se pospešuje urejenost našega 
celotnega okolja. Mislimo, da 

podeljena priznanja bodri jo 
slehernega za večjo učinkovitost. V 
bodoče je predvideno, da bo posa-
mezna komisija delovala samo na 
področju ene krajevne skupnosti. 
Delo komisij bo tako lahko 
uspešnejše, povezano bo lahko s 
predavanji in intenzivnejšimi akci-
jami. 

V komisijah delajo tudi člani 
upravnega odbora hortikulturnega 
društva Velenje. Mislimo, da je 
potrebno čut do hortikulture in 
čuvanja okolja zbuditi pri sleher-
nemu občanu, da bo spoznal, da je 
urejenost okolja naš vsakdanjik, ki 
nas mora spremljati ob delu in ob 
prostem času. Še le potem, ko 
bodo naši balkoni, namesto da so 
zatrpani z navlako in perilom, vsi 
v cvetju in ko bomo znali čuvati 
zelenice in nasade ter druge uredi-
tve, bosta lahko hortikulturno in 
turistično društvo začela načrtovati 
program za republiško hortikul-
turno razstavo. 

Vzgaja jmo srčno kulturo. 
Pospešujmo urejenost slehernega 
kraja, kajti urejeno okolje je tudi 
velik delež k vabilu za gosta, 
popotnika in predvsem turista. 

Amalija Hohkraut 

Počitnice 

Dejavnost za otroke 
Občinska zveza prijateljev 

mladine Velenje si že dalj časa 
prizadeva, da bi organizirala raz-
lične aktivnosti za predšolske in 
šolske otroke v počitniških mese-
cih. V preteklih letih je to delo 
dokaj aobro zaživelo v okoliških 
krajevnih skupnostih, velenjski 
otroci pa so ostajali prepušcani 
sami sebi. Zveza prijateljev mla-
dine je organizirala posebne izo-
braževalne oblike za delo z otroki. 
Teh izobraževalnih oblik se je 
udeležilo precej dijakov in štu-
dentov, tako da ima kar deset 
društev prijateljev mladine v 

primere 
Gasilsko društvo Rečica ob 

Savinji je najstarejše v Gornji 
Savinjski dolini. Njegovi 
prizadevni člani bodo v letu 1982 
praznovali 100-letnico obstoja in 
uspešnega delovanja. V pripra-
vah na slavje že danes ne stojijo 
križem rok. Odločili so se nam-
reč, da bodo visoki jubilej 
proslavili z novo in morda doslej 
največjo delovno zmago. Pred 
kratkim so tako pričeli s prvimi 
deli pri gradnji novega gasilskega 
doma. Novogradnja je nujna tudi 
zato, ker je sedanji dom premaj-
hen in povsem neustrezen. V 

I zvezi s tem je skupščina občine 
Mozirje sprejela sklep o brezplač-
ni dodelitvi starega poslopja 
gasilskemu društvu z obvezo, da 
sredstva, ki jih bodo gasilci 
pridobili z njegovo prodajo, v 
celoti namenijo za novogradnjo. 

Novo poslopje nameravajo 
izročiti namenu ob stoletnici, le-
tos pa bi radi opravili vsa gradbe-
na dela in seveda postavili ostreš-
je. Novi dom bo visokopritlišna 
zgradba s tremi garažami, prosto-
rom za potrebe civilne zaščite in 
enim stanovanjem. 

_ Delovne vneme in zagnanosti 
I jim ne manjka, ob tem pa ne 

I 
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manjka tudi denarnih zagat. 
Predračunska vrednost znaša 
7,39 milijona dinarjev, denar pa 
bodo zbirali na različne načine. 
Krajani so doslej s prostovoljnimi 
prispevki zbrali 100.000 dinarjev, 
prav toliko je primaknila krajev-
na skupnost, 110.000 dinarjev je 
prispevala občinska gasilska zve-
za, 88.000 dinarjev pa je v obliki 
posojila dodala še samoupravna 
interesna skupnost za varstvo 
pred požarom. Poleg tega 
računajo še na druga posojila in 
ostale oblike prispevkov. 

Največji prispevek je in bo se-
veda vse do otvoritve njihovo 
lastno delo. Računajo celo, da 
bodo s prostovoljnim delom 
zmanjšali predračunsko vrednost 
za polovico. Ogromno dela so že 
opravili in število udarniških ur 
raste iz dneva v dan. Pri tem velja 
povedati, da pomagajo prav vsi, 
tako člani društva kot ostali 
krajani, stari in mladi. Za vsake-
ga se najde primerno opravilo, 
najpomembnejša pa je dobra vo-
lja in čut solidarnosti, ki se je v 
rečički krajevni skupnosti tudi 
tokrat potrdil. 

Janez Plesnik 
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Krajevna skupnost Šentilj 

Razgibano delo DPM 

okoliških krajevnih skupnosti 
strokovno usposobljen kader za 
delo z otroki. 

Tako v teh dneh izvajajo orga-
niziran program aktivnosti v de-
setih krajevnih skupnostih, raz-
veseljivo pa je še posebej tudi to, 
da so z delom pričeli tudi v Vele-
nju. Na centralnem otroškem 
igrišču v Velenju sta vsak dan 
razen nedelje, od 9. do 13. ure in 
popoldne od 15. do 19. ure dve 
vzgojiteljici, ki si prizadevata, da 
bi pritegnile v razne oblike akti-
vnosti kar največ otrok. 

Društvo prijateljev mladine Šen-
tilj pri Velenju je pred kratkim 
organiziralo izlet s kolesi za pred-
šolske in šolske otroke. Najmlajše 
so spremljali starši, tudi s kolesi. 
Cilj izleta je bilo Braslovško jeze-
ro, kjer je bil piknik. Dolga kolo-
na kolesarjev je krenila izpred 
sušilnice hmelja v Ložnici. 
Kosesarji, bilo jih je 47, so 
disciplinirano vozili v koloni in po 
uri vožnje prispeli na cilj. Vsak 
udeleženec je imel trim nalepko na 
kolesu, na cilju pa je dobil še trim 
značko kolesarjenja. Izleta se je 
udeležilo tudi 8 družin, ki so preje-
le še družinska priznanja. Za var-
no vožnjo so poskrbeli člani dru-
štva sami. Med udeleženci sta bili 
dve članici ekipe prve pomoči, ki 
sta svoje znanje preizkusili prav 
na cilju, kjer je padel en kolesar. 
Najstarejši udeleženec je bil star 65 
let, najmlajši pa 6 let. Pri izvedbi 
izleta je društvu prijateljev mla-
dine Šentilj pomagala ZTKO Vele-
nje s propagandnim materialom. 

Ob zaključku šolskega leta je 
društvu prijateljev mladine s 
podružnično šolo Šentilj pripravilo 
razstavo igrišč in izdelkov krožkov 
na šoii in pri DPM. Zanimanje za 
razstavo je bilo veliko, saj jo je 
obiskovalo precej staršev. 

Poleg navedenih aktivnosti pa so 
člani društva v zaselku Ložnica 
zelo marljivi pri urejanju prostora 
za delo DPM v bivši sušilnici hme-
lja. Vsi vaščani so prijeli za delo in 
tako ima prostor danes že grobi 
omet. Pri dosedanjem delu so 
opravili 155 udarniških ur, od tega 
so jih opravili kar 42. 
Osemletna Darko in Simon sta čis-

tila opeko in pobirala malto, in 
sicer Darko 7, Simon pa 4. ure. 
Štirje člani družine Gril so opravil 
kar 51 udarniških ur. V zaselku 
Ložnica ni vaščana, ki ni kaj pri-
speval za ureditev prostora. Brez-
plačno so dali za uporabo mešalce 
za beton, kovač je udarniško izde-
lal 30 železnih spon ipd. Če bo 
navdušenje še tako v naprej In 
finančna  pomoč skupnosti otro-
škega varstva, bodo najmlajši v 
Ložnici imeli razne dejavnosti tudi 
pozimi in v slabem vremenu v že 
urejenih prostorih in ne več samo 
pod šotorom. 

15. julija je društvo pričelo s 
počitniškimi dejavnostmi za pred-
šolske otroke in šolarje do 4. 
razreda, in sicer po zaselkih. Za 
prijetne urice med počitnicami 
bodo poskrbele štiri vzgojiteljice 
animatorke. To so srednješolke, Id 
imajo veselje do dela z otroki in so 
zelo iznajdljive pri svojem delu. Te 
dejavnosti bodo trajele do 15. 
avgusta. 

Majda Šuk 

V Mozirju so že pričeli z zemeljskimi deli pri gradnji novega prostornega vrtca, s katerim bodo razrešili 
pereče probleme otroškega varstva v kraju in okolici. Gradnja vrtca sodi v program drugega samoprispevka 
za katerega so se občani in delovni ljudje mozirske občine odločili na zadnjem referendumu. 

Kino klub Velenje 

Želite spoznati nov svet 
Preteklo je že nekaj let, odkar je peščica ljudi postavila 

temelje za kino klub. V njem so začeli uresničevati svoje interese. 
Spoznavali so filmski  svet in vedno bolj postajali del njega. Ce 
gledamo risanko, ali jo res samo zato, da se razvedrimo? Ali se 
nikoli ne vprašamo, kako je Miki miška oživela, se pričela gibati? 
Kako je lahko nastal ves ta sanjski svet? Marsikdo ima v svojem 
jazu skrito željo, ideale, ki jih hoče na nek način uresničiti. Ste že 
pomislili, da lahko vaše sanje prenesete na filmski  trak, jim vdah-
nete življenje. So se vam že kdaj ob gledanju filma,  v katerem so 
nastopali slavni junaki, porodile misli, da bi bili na njihovem 
mestu? Mislim, da so se marsikomu. Toda ta slava ne pride čez 
noč, za to je potrebno veliko dela in požrtvovalnosti. Prehoditi je 
treba dolgo pot. Nekomu uspe, drugemu ne, odvisno od tega kako 
je vsak posameznik prizadeven. 

Torej, vsi ki gledate filme  s kančkom zanimanja, ne samo z 
očmi trenutnega navdušenja, vsi tisti, ki iščete smisel svojega 
življenja, vsi, ki ne veste, kam s prostim časom, pridite in se nam 
pridružite. Morda boste v filmskem  svetu in delu našli tudi samega 
sebe ter odkrili vaše želje - vaš novi svet. 

Sedaj se člani kino kluba Velenje zadržujemo v prostorih 
Dijaškega doma RŠC ob sredah od 17. ure naprej. 

Kino klub Velenje 

»NAS CAS«, glasilo SZDL, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Ve-
lenje, p. o. Velenje. Foitova 10. 

»NAŠ ČAS«je bil ustanovljen 
.maja 1965; do 1. januarja 1973 

je izhajal kot štirinajstdnevnik 
»ŠALEŠKI RUDAR«, kot te-
dnik pa izhaja »NAŠČAS«odl. 
marca 1973 naprej. 

Uredništvo: Marjan Lipovšek 
(Direktor - in glavni urednik), 
Stane Vovk (odgovorni ure-
dnik). Jože Krainc. Janez Ple 
snik. Boris Zakošek, Mira Za-
košek ter Vlado Besednjak (c V 
likovanje). 

Izhaja ob petkih — Uredni-
štvo in uprava 63320 Velenje, 
Foitova 10, poštni predal 89, 
telefoni (063) 850-087,850-316, 
850- 317- Brzojavni naslov: In-
formativni  center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 5 
dinarjev, letna naročnina 210 
dinarjev (za inozemstvo 420 di-
nanev). 

Žiro račun pri SDK. podru-
žnica Velenje 52800- 603- 38482. 

Grafična priprava in tisk: 
ČGP Večer Maribor. 

Nenaročenih rokopisov ifl 
fotografij  ne vračamo. 

Za »NAŠ ČAS« se po mnenju 
Sekretariata za informacije iz-
vršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, številka 421- 1/72 od 
8. februarja  1974 ne plačuje te-
meljnega davka od prometa 
proizvodov. 
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Preobrazba družbenoekonomskih odnosov in samoupravna organiziranost v slovenskem elektrogospodarstvu 
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2e dalj  časa  poudarjamo  potrebo po preobrazbi  družbeno-
ekonomskih odnosov  in novi samoupravni organiziranosti  sloven-
skega elektrogospodarstva.  Kljub  znanim političnim  stališčem 
tovrstne  aktivnosti  za zdaj  še niso dosegle  večjega  razmaha. Nera-
zumljivo  ob tem je posebej še dejstvo,  da  posamezniki  vedno zno-
va in znova postavljajo  vprašanja,  na katera  so odgovori  ie znani. 

Izgube,  s katerimi  se ie dalj  časa  srečujejo  v slovenskih  pre-
mogovnikih  in termoelektrarnah,  prav gotovo niso samo posledice 
cene električne  energije  (niije  od  zahtevane oz. predlagane),  pač 
pa tudi  neurejenih dohodkovnih  odnosov  znotraj  slovenskega 
elektrogospodarstva.  Nadaljnje  zadrievanje  obstoječega  stanja za-
torej  ni več  vzdrino,  saj npr. izgube v premogovnikih  vse bolj 
operativno  obremenjujejo  številne  delavce,  ki bi morali  sicer skr-
beti  za proizvodnjo  in gospodarjenje.  Izgube,  razumljivo,  onemo-
gočajo  prizadevanja  za boljše  gospodarjenje,  za spodbujanje 
zaposlenih  za boljše  delo  in za uveljavljanje  načela  nagrajevanja 
po delu.  Vprašljivo  je nadalje  uresničevanje  stabilizacijskih  ukre-
pov, ni pa mogoče  tudi  razmejevati  lastne  in zunanje vplive  na 
rezultate  gospodarjenja  posameznega kolektiva.  Te  in še druge 
slabosti  pomembno vplivajo  na samoupravni in družbenoekonom-
ski poloiaj  zaposlenih  v slovenskih  premogovnikih  in termoelek-
trarnah. 

Številnim  pogovorom o potrebnosti  in pomembnosti  novih 
družbenoekonomskih  odnosov  in samoupravne organiziranosti 
slovenskega  elektrogospodarstva  navkljub  ieljenih  ciljev  ne dose-
gamo. To  je še toliko  bolj  zaskrbljujoče,  saj se poraja vprašanje, 
kako obvladati  področje  energetike  v prihodnjem  srednjeročnem 
obdobju,  posebej tudi  s stališča,  da  bi delavci  resnično  gospodarili 
s sredstvi  druibene  reprodukcije  in z rezultati  dela  v celoti.  Ne  gre 
pri tem samo za nove samoupravne družbenoekonomske  odnose  v 
slovenskem elektrogospodarstvu,  pač  pa tudi  za njegovo samo-
upravno organiziranost.  Gotovo  je, da  tudi  interesi  posameznikov 
in skupin vplivajo  na to, da  tovrstna  prizadevanja  ne napredujejo 
hitreje.  Znano  je, da  neurejenost  in negotovost  zmeraj krepita  po-
ložaj  in moč  birokracije,  in to na vseh ravneh. Ponekod  pa na ta 
način  prikrivajo  slabosti  v samoupravljanju  in na drugih  podro-
čjih. 

Tudi  če  ne bi bilo  izgub  v slovenskih  premogovnikih  }n ter-
moelektrarnah  proces spreminjanja  družbenoekonomskih  odnosov 
v slovenskem elektrogospodarstvu  po vsej verjetnosti  ne bi napre-
doval  hitreje,  je dejal  eden od razpravljavcev  na nedavnem posve-
tovanju predsednikov  republiškega  sveta zveze na nedavnem pos-
vetovanju predstavnikov  republiškega  sveta zveze sindikatov  Slo-
venije, republiškega  izvršnega  sveta, rudarsko  elektroenergetskega 
kombinata  Velenje,  rudarsko  energetskega  kombinata  Edvard 

Izobraževanje in usposabljanje 

Še zmeraj vrzeli 
Družbeno političnemu izobra-

ževanju in usposabljanju name-
njamo vse več pozornosti zave-
dajoč, se, da je načrtno izo-
braževanje eden izmed temeljnih 
pogojev za uveljavljanje 
in uresničevanje delegatskega si-
stema, samoupravljanja in dru-
žbeno političnega sistema kot 
celote. 
Jeseni leta 1979 je koordinacij-

ski odbor za družbeno politično 
izobraževanje pri predsedstvu 
občinske konference - SZDL 
Velenje sprejel usklajen program 
družbeno-političnega izobraže-
vanja, po katerem so bile 
organizirane razne izobraže-
valne oblike. V izobraževalni se-
zoni 1979/1980 je bil večji del 
izobraževanja namenjen uspo-
sabljanju članov zveze komuni-
stov je in zveze sindikatov. 
Za kandidate za sprejem v 

zvezo komunistov je bilo or-
ganiziranih 8 seminarjev, ki jih 
je uspešno končalo 173 sluša-
teljev, 11 slušateljev je iz občine 
Velenje obiskovalo ,.Seminar iz 
Teorije in prakse", ki je bil or-
ganiziran v sodelovanju s študij-
skem središčem Medobčinskega 
sveta ZK Celje. V okviru izobra-
ževanja v zvezi komunistov je 
bila še politična šola, katero je 
obiskovalo 30 slušateljev. 
Precej razgibano je bilo v tej 

izobraževalni sezoni izobraže-
vanje v zvezi sindikatov, kar je 
razumljivo, saj je bilo v mesecu 
februarju  1980 izvoljenih veliko 
novih članov izvršnih odborov 
00 ZS in sindikalnih 
poverjenikov. Za sindikalne po-
verjenike in člane izvršnih odbo-
rov je bilo organiziranih 10 semi-
narjev, katere je obiskovalo 287 
sindikalnih aktivistov. V okviru 
sindikalnega izobraževanja in 
usposabljanja je bila letos prvič 
organizirana tudi sindikalna 
politična šola, ki jo je končalo 34 
slušateljev. 
Nadalje je bilo za delegate iz 

organizacij združenega dela or-
ganiziranih 5 seminarjev, s 117 
slušatelji. Pri izobraževanju in 
usposabljanju delegatov je 
zaslediti še določeno vrzel, saj je 
še vedno nekaj organizacij zdru-
ženega dela, ki so na dosedanje 
seminarje .kadrovale le manjše 
število svojih delegatov. So pa 

-celo takšne, ki doslej niso 
kadrovale še nobenega delagata. 
Za nadaljnjo krepitev delegat-

skega sistema ter za izboljšanje 
kvalitet̂  delovanja delegatov in 

delegacij je osnovno usposablja-
nje nadvse potrebno, kar do-
kazujejo tudi testi znanja iz po-
sameznih učnih skupin. Delegati, 
kot tudi člani organov samo-
upravljanja, morajo dobro po-
znati nekatera teoretična izhodi-
šča, da bi lahko uspešno delovali 
kot delegati oziroma člani or-
ganov upravljanja ter uveljavljali 
svojo pomembno družbeno 
funkcijo. 

Vse oblike družbeno-politi-
čnega izobraževanja in usposab-
ljanja bi kazalo v bodoče bolj 
približati delavcem v organiza-
cijah združenega dela. Se bolj 
kot doslej mora postati namen' 
družbenopolitičnega izobraže-
vanja delavcev v tem, da se jih 
usposobi za neposredno dru-
žbeno politično in samoupravno 
delovanje v sredinah, kjer 
delajo. 

Več izobraževalnih oblik bi 
morali organizirati znotraj or-
ganizacij združenega dela, saj bi 
tako lažje povezovali teorijo s 
prakso, aplikacije pa bi bile ži-
vljenjske, takšne, kakršne de-
lavci v teh samoupravnih sredi-
nah že poznajo ali so jim zelo 
blizu. 
V združenem delu bi morali v 

prihodnje ustrezno načrtovati 
tudi družbeno politično izo-
braževanje in usposabljanje ter 
imeti točen pregled o tem, 
kakšne oblike družbeno politi-
čnega izobraževanja in uspo-
sabljanja so delavci že obisko-
vali. To bi bila tudi dobra osno-
va za načrtno kadrovsko poli-
tiko. Da to dosežemo, pa ne mo-
re in ne sme biti prepuščeno dru-
žbeno politično izobraževanje in 
usposabljanje le dobri volji po-
sameznikov, temveč mora zato 
skrbeti ustrezna služba ali vsaj za 
to področje usposobljen delavec. 

Z družbeno političnim izo-
braževanjem bomo v občini 
Velenje nadaljevali jeseni. Sedaj 
je še čas, da se izdela v vseh 
samoupravnih sredinah tudi 
ocena družbeno političnega izo-
braževanja ter da se organizirano 
pristopi h kadrovanju. Skupni 
cilj mora biti, da obiskujejo 
minimalne oblike usposabljanja 
vsi delegati, člani organov 
upravljanja in družbeno-politični' 
delavci. V razne oblike uspo-
sabljanja znotraj organizacij 
združenega dela pa je treba zajeti 
čimveč delavcev, da bodo lahko 
še učinkoviteje samoupravno 
delovali. 

Jože Kandolf 

Kardelj  Zasavje  Trbovlje,  interesne  skupnosti  elektrogospodarstva 
Slovenije,  sozda  EGS  in drugih  v Velenju.  Zanimivo  je omeniti, 
da  smo slišati  na tem problemskem  razgovoru v Velenju  o perečih 
vprašanjih  v slovenskem elektrogospodarstvu  tudi  dvoje  povsem 
različnih  mnenj o dohodkovnih  odnosih  v slovenskem elektro-
gospodarstvu.  Po prvem, ki so ga zagovarjali  predstavniki  sozda 
EGS,  so dohodkovni  odnosi  urejeni.  Treba  pa je samo dograjevati 
merila  in kriterije  za pridobivanje  skupnega prihodka  iz skupne 
realizacije.  Po drugem,  ki so ga zagovarjali  še posebej odločno 
predstavniki  družbenopolitičnih  organizacij  iz Velenja  in Trbovlja, 
pa dohodkovni  odnosi  v slovenskem elektrogospodarstvu  niso 
urejeni.  Da ti  odnosi  resnično  niso uveljavljeni  prav gotovo naj-
bolj  zgovorno priča  podatek,  da  so v isti  reprodukcijski  verigi  ob-
čutne  razlike  v položaju  temeljnih  organizacij  združenega  deta. 
Nekaj  jih posluje  dobro,  premogovniki  in . termoelektrarne  pa 
izkazujejo  izgubo, kar povzroča  med drugim  tudi  velike  likvidnos-
tne težave. 

• Sicer  pa je predstavnik  sozda  EGS  (združene  elektro  gospo-
darske  organizacije  Slovenije)  na ie omenjenem posvetovanju v 
Velenju  tudi  povedhl,  da  se elektrogospodarstvo  Slovenije  samo, z 
lastnimi  silami,  v tem trenutku  ni sposobno optimalno  tako orga-
nizirati,  da  bi lahko  uresničilo  razvojne naloge,  tudi  kar zadeva 
enostavno reprodukcijo,  organiziranje  skupnih dejavnosti  in inve-
sticije.  Pri  uveljavljanju  nove samoupravne organiziranosti  in 
dohodkovnih  odnosov  bo zato potrebno kar najširša  pomoč  in ak-
cija. Zagotovo  je slovensko  elektrogospodarstvo  ena od tistih  de-
javnosti,  kjer bo treba druibene  interese  zaščititi  pred  parcialnimi, 
ki jih skozi proces samoupravnega dogovarjanja  poskušajo  vsilje-
vati  posamezne sredine.  Zato  zaposleni  marsikdaj  tudi  ne vedo, 
kateri  so resnično  samoupravni interesi. 

Uveljavljanje  druibenoekonomskih  odnosov,  torej  tudi 
dohodkovnih  odnosov,  bo treba pospešiti  zagotovo  tudi  znotraj 
sestavnih delov  slovenskega  elektrogospodarstva.  Tako  je, deni-
mo, 12 temeljnih  organizacij  zdruienega  dela  rudarsko  elektro-
energetskega  kombinata  Velenje,  to je v velenjskem  premogovniku 
in v šoštanjskih  termoelektrarnah,  ie pred  časom  podpisalo  samo-
upravni sporazum o skupnem prihodku  in njegovi  delitvi,  pri če-
mer je bilo  dogovorjeno,  da  je skupni proizvod  omenjenih 12 toz-
dov  KWH  električne  energije  na sponkah šoštanjskih  termoele-
ktrarn.  Vendar  še zdaj  niso dogovorjene  osnove in merila  za ugo-
tavljanje  prihodka  oziroma dohodka. 

Hkrati  s prizadevanji  za preobrazbo druibenoekonomskih 
odnosov  in uveljavitev  nove samoupravne organiziranosti  sloven-

skega elektrogospodarstva  pa bo. treba čimprej  tudi  ovrednotiti 
eneretiko  v okviru celotnega  gospodarstva,  ne samo v okviru siste-
ma. Za  daljše  obdobje  se bo treba dogovoriti  za elektroenerget-
sko bilanco  in določiti  dispariteto  cen posameznih virov električne 
energije.  Podrobneje  bo treba opredeliti  še odnose  med proizva-
jalci  električne  energije  na eni strani  ter med proizvajalci  in pora-
bniki  električne  energije  na drugi  strani. 

Kar  zadeva  ceno električne  energije  pa prevladuje  mnenje, da 
naj bo takšna,  da  bo z/ugotavljala  tudi  enostavno reprodukcijo,  pri 
določanju  cene pa bo treba,  kolikor  je najbolje  mogoče,  upošteva-
ti  tudi  ustalitvena  prizadevanja.  Če  ne bomo določili  takšno  ceno 
električne  energije,  ki bo zagotavljala  tudi  enostavno reprodukci-
jo, se bo znašlo  to področje  zdruienega  dela  v nenormalnem polo-
iaju, prevladali  pa bodo nejasni računi  v ekonomskih odnosih  v 
celotnem  zdruienem  delu. 

Seveda  ob tem ne bo mogoče  mimo dejstva,  da  noben element 
gospodarjenja  zagotovo  ni nezamarljiv.  Temeljito  bo treba pručiti 
vse elemente  gospodarjenja,  tudi  število  zaposlenih  v strokovnih 
službah,  še posebej pa strukturo  porabe, v kateri  zavzemajo pose-
bno mesto obresti  ter druge  obveznosti  iz dohodka.  V  slovenskem 
elektrogospodarstvu  smo namreč  prišli  v poloiaj,  kot  je mogoče 
ugotavljati,  da  finančne  teiave  rešujemo z najemanjem posojil, 
dogaja  pa se celo,  da  je treba tudi  za odplačevanje  posojil  in 
obresti  zanje najemati  nova posojila.  Ugotoviti  bo torej  potrebno, 
če  je struktura  porabe dohodka  takšna,  kakršna  je zdaj,  opravi-
čljiva,  sicer bo občutno  naraščanje  cene električne  energije  tudi  za 
naprej nujno. Ne  nazadnje  pa bo treba preveriti  še učinkovitost 
naloib,  posebej tudi  zaradi  uveljavljene  prakse, da  se neodgovor-
no podaljšujejo  roki  izgradnje  novih objektov  in prekoračuje 
njihova investicijska  vrednost. 

Gotovo  je, da  je v sedanjem  trenutku  poglavitna  naloga 
zaposlenih  v slovenskih  premogovnikih  in termoelektrarnah,  da 
nakopljejo  kar največ  premoga in proizvedejo  kar največ  elektri-
čne  energije.  Kljub  izgubam oziroma izpadom  dohodka,  vse 
nedvomno občutno  pesti  premogovnike  in termoelektrarne,  pa bo 
treba bolj  kot doslej  spodbujati  interese  za še boljše  delo  in gospo-
darjenje  tudi  s spreminjanjem dela  v premogovnikih,  kar bi zago-
tovo pomembno vplivalo  na obseg potrebnih  novih investicijskih 
vlaganj.  Okrepiti  pa bo treba,  kot je bilo  ie nakajkrat  poudarje-
no, še prizadevanja  za uveljavitev  novih samoupravnih družbeno-
ekonomskih odnosov  in položaj  zaposlenih,  kar pa zagotovo  ne 
predstavljajo  samo osebni dohodki  in standard  zaposlenih,  kar 
nekateri  posamezniki  še vedno mislijo  in poudarjajo. 

Marijan LipovSek 

V sedanjem trenutku je poglavitna naloga zaposlenih v slovenskih pre- Seveda pa bo treba bolj odločno in dosledno ter doslej, predvsem pa 
mogovnikih in elektrarnah, da nakopljejo kar največ premoga ter proiz- hitreje, uveljavljati tudi nove družbenoekonomske odnose, posebej še 
vedejo kar največ električne energije. Tega se zavedajo tudi v velenjskem dohodkovne odnose 
premogovniku in šoštanjskih termoelektrarnah. 

TOZD Konfekcija Toper Šoštanj 

l Jamesto d lel lavcev bo odli očali osod • v v isce Kaže, da težav v zvezi s temeljno 
organizacijo Konfekcijo Topra v 
Šoštanju še ne bo kaj kmalu ko-
nec. Trenutno so padli v vodo prav 
vsi dogovori, sklenjeni med Top-

rom, Elkrojem in drugimi dejavni-
ki, pa tudi z referendumom jasno 
izražena volja šoštanjskih delav-
cev naj ne bi obveljala. V Celju se 
namreč ne morejo sprijazniti z 

odcepitvijo te temeljne organizaci-
je in so celotno zadevo predali so-
dišču. V ospredju je sedaj 320. 
člen zakona o združenem delu, če-
prav so močno dvomljive trditve. 

V modni konfekciji  Elkroj zaključujejo dela pri novi pomembni naložbi. Nova proizvodna dvorana ie, 
dograjena, težave se še vedno pojavljajo pri uvozu opreme, zgradili so tudi novo trgovino in učilnico, kmalu 
pa bodo končali še urejanje okolice tovarne. ' s 

da odcepitev ogroža obstoj ostalih 
temeljnih organizacij, če jim je bil 
Šoštanj še nedavno skorajda v bre-
me. Kaj drugega bi ob nenehnih 
težavah in problemih težko trdili. 

Prejšnje vodstvo Topra se je z 
odcepitvijo strinjalo, tudi novi 
upravitelj je v začetku bil za tak-
šno rešitev in je zadevo želel celo 
pospešiti. Sedaj pa je naenkrat vse 
obrnjeno na glavo. V Elkroju 
poudarjajo, da so svoje delo opra-
vili v skladu z vsemi dogovori. 
Izrecno je bilo poudarjeno, da naj 
o svoji bodoči usodi odločijo de-
lavci sami. Na temelju pripravlje-
nih programov so to tndi storili, 
njihova volja pa sedaj naj ne bi 
veljala. 

V Celju so sedaj našli vrsto 
izgovorov. Onemogočena bo sa-
nacija podjetja, prav tako od-
plačevanje kreditov, ki pa jih 
resnici na ljubo odplačujejo teme-
ljne organizacije same, pa tudi 
hrup okrog petih starih milijard ni 
na mestu, če nihče ne pove, kaj ta 
znesek pomeni. Tudi prekvalifika-
cija 17 delavcev v Celju ne more 
biti prehuda ovira, še zlasti če 
upoštevamo, da je stroške pripra-
vljen plačati Elkroj. V Elkroju se 
tudi čudijo, da v Gelju o vsem tem 
niso prej razmišljali. Kakorkoli 
že, zaposleni v šoštanjski temeljni 
organizaciji morajo počakati na 
sodišče, ki bo namestô  njih odlo-
čalo o njihovem nadaljnjem razvo-
ju. 

Janez Plešnik 
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Rudnik lignita Velenje 

V boj za dosego letnega plana 

L. 

Po kolektivnem dopustu, najprej so bili na zasluženem počitku 
zaposleni v tozdih jama Pesje in jama Škale, zatem pa še zapo-
sleni v tozdu jama Preloge, so zadnji ponedeljek, 28. julija 
velenjski rudarji spet polnoštevilno nadaljevali s prizadevanji, da 
bi v drugem polletju nadoknadili izpad proizvodnje iz letošnjega 
prvega polletja in dosegli načrtovano proizvodnjo za letošnje 
leto. 

V prvih šestih mesecih letos so velenjski rudaiji nakopali 
2,260.000 ton premoga. Za proizvodnim načrtom zaostaja 
doseženi izkop lignita za 45.030 ton oziroma za nekaj manj kot 2 
odstotka. Omeniti je treba, da so velenjski rudaiji dosegli 
proizvodnjo v 1 /3 delavnika več, kot so računali, saj so morali v 
prvih letošnjih mesecih zaradi pomanjkanja premoga delati tudi 
ob prostih sobotah. 

Prizadevanjem navkljub, da bi nakopali kar največ premoga, 
polletnega proizvodnega načrta zaposleni v tozdih rudnika 
lignita Velenje torej niso dosegli. Vedeti pa je treba, da so 
zaposlovali v prvem polletju okrog 200 delavcev manj, kot so 
načrtovali. V jamah Peseje in Škale so bile precej težje montan 
geološke prilike, kot so računali. Kasni pa, kot že nekaj časa, 
tudi dobava prepotrebne nove opreme in rezervnih delov iz 
uvoza. Še zdaj nimajo v Velenju vsega, kar so načrtovali in bi 
tudi potrebovali že lansko leto. Nasploh pa ugotavljajo, da del 
amortizacije, ki ostaja velenjskemu premogovniku, ne zadošča 
za nujno nadomeščanje obstoječe opreme. Tovrstne težave 
skuša ublažiti interesna skupnost elektrogospodarstva, in sicer z 
dodeljevanjem sredstev za posebne programe del. Vendar pa tudi 
tovrstna pomoč ne zadošča, da bi lahko nadomestili potrebno 
opremo. 

Čeprav izkop premoga zaostaja za načrti, pa so dosegli velenj-
ski rudarji pomembne uspehe pri nadaljnjem povečevanju 
produktivnosti dela. Tako je bil odkopni učinek ob polletju za 
skoraj 2 odstotka nad načrtovanim, saj so dosegi odkopni 
učinek 22,3 tone na zaposlenega na delavnik. 

Zaradi neuveljavljenih dohodkovnih odnosov v slovenskem 
elektrogospodarstvu in cene električne energije, ki je nižja od 
predlagane, izkazujejo tudi ob polletju temeljne organizacije 
združenega dela rudnika lignita Velenje izgubo, pravzaprav izpad 
dohodka zaradi nedo seganja načrtovane cene električne energi-
je, in sicer v višini 243 milijonov dinarjev. Ob tem naj omenimo, 
da je velenjski premogovnik prejel lani za Gcal 178,56 dinarjev, v 

letošnjem prvem polletju pa samo 170,33 din, ali 8,23 dinarjev 
manj. Skupni prihodek celotnega slovenskega elektrogospodar-
stva pa je bil dosežen le s 71,4 %. To pa je tudi poglavitni razlog 
za težaven finančni  položaj temeljnih organizacij združenega 
dela rudnika lignita Velenje, na kar pa velenjski rudarji v večji 
meri sami resnično ne morejo vplivati. 

In še nekaj finančnih  kazalcev o polletnem gospodarjenju v 
velenjskem premogovniku. Celotnega prihodka je bilo ob koncu 
junija za 1 milijardo 142 milijonov dinarjev, porabljenih sredstev 
je bilo za dobrih 670 milijonov dinarja, dohodka 471 milijonov 
dinarjev, čistega dohodka pa 321 milijonov dinarjev. Za obvezno-
sti iz dohodka so morali odšteti 150 milijonov dinarjev, za brtito 
osebne dohodke je bilo porabljenih 517 milijonov dinarjev, za 
stanovanjsko izgradnjo pa so namenili 48 milijonov dinarjev. 

Že uvodoma smo zapisali, da velenjski rudarji po kolektivnem 
dopustu nadaljujejo s prizadevanji, da dosežejo letni proizvodni 
načrt, to je, da nakopljejo predvidenih 4 milijone 700 tisoč ton 
lignita. Razumljivo pa je, kot poudarjajo v rudniku lignita 
Velenje, da bodo za ostvaritev tega cilja potrebni izjemni napori 
prav vseh zaposlenih. Vedeti je treba, da zaposlujejo za skoraj 
4,5 % manj delavcev, kot so načrtovali ob sprejemu proizvodnega 
načrta za letošnje leto. Kasni, kot je bilo prav tako že omenjeno, 
tudi dobava nove opreme in prepotrebnih rezervnih delov, kar vse 
vpliva na proizvodnjo. Sicer pa bo treba, mimo drugih notranjih 
ukrepov, čeprav notranjih rezerv resnično ni več veliko, zagotovo 
jeseni začeti z delom tudi ob sobotah, ki so bile najprej načrtova-
ne kot proste. Tudi na ta način naj bi zagotovili izpolnitev 
letnega proizvodnega načrta za to leto. 

Pomembno je tudi, da se je rudnik lignita Velenje kar najbolj 
prizadevno uvrstil med tiste naše delovne kolektive, ki želijo kar 
največ potrebne opreme in strojev kupiti pri domačih proizvajal-
cih oziroma dobaviteljih. Ob tem pa v velenjskem premogovniku 
poudarjajo, da so velike težave zaradi neustreznega izbora in 
kvalitete, saj večina domače opreme, ki je potrebna za nujno 
posodabljanje proizvodnje take, ki ne ustreza zahtevam moderni-
ziranih jam. Zaradi tega tudi kasni uresničitev načrtovane 
modernizacije velenjskega premogovnika oziroma je treba še 
naprej manjkajočo opremo oziroma tisto, ki jo potrebujejo za 
nemoteno proizvodnjo, kupovati na tujem in jo uvažati. 

Marijan Lipovšek 
I 

Elektrostrojna oprema Velenje 

Težave z reprodukcijskimi materiali 
V delovni organizaciji Elektro-

strojna oprema so v letošnjih 
prvih šestih mesecih poslovanja 
kljub zaostreni gospodarski si-
tuaciji dosegli zadovoljive po-
slovne rezultate. 

Ustvarili so 285 milijonov din 
celotnega prihodka kar je 62,4 
odstotke letnega plana. V pri-
merjavi s preteklim letom je 
prihodek dosegel indeks 143. Ta 
pozitiven rezultat so nekoliko 
zmanjšala porabljena sredstva, ki 
so dosegla višino 160 milijonov 
din, kar je 68 odstotkov letnega 
plana, v primerjavi s preteklim 
letom pa dosega ta poraba in-
deks 152,6. 

Dohodek, najpomembnejši 
kazalec poslovne uspešnosti, pa 
je bil dosežen v višini 118 milijo-
nov din, kar je 56,4 odstotke 
letnega plana ter dosega v pri-
merjavi z lanskim letom indeks 
132. 

In kako so se gibali osebni 
dohodki? Letos so v tej delovni 
organizaciji izplačali za osebne 
dohodke 533 milijonov din, kar 
je 52 odstotkov letnega plana, v 
primeijavi z enakim obdobjem v 

preteklem letu pa dosega indeks 
125. Zanimiva kategorija! je tudi 
ostanek čistega dohodka za skla-
de. Temu namenjajo vso pozor-
nost in letos povečujejo sklade 
skoraj za 200 indeksnih točk. 

Predsednik kolektivnega po-
slovodnega organa delovne orga-
nizacije ESO, Viljem Jelen je 
posebno opozoril na problema-
tično postavko porabljena sred-
stva. Na rast te postavke so 
predvsem vplivale višje cene 
repromateriala ter povečani stro-
ški vseh vrst energije. Porast cen 
so v planskih dokumentih sicer 
predvideli, niso pa načrtovali 
tolikšnih povečanj. 

V delovni organizaciji opozar-
jajo, da na trgu že primanjkuje 
reprodukcijskih materialov za 
njihovo proizvodnjo. Predvsem 
ni jekla, cevi in kablov tako, daje 
že ogrožena proizvodnja in reali-
zacija dela ter doseganje plan-
skih predvidevanj. 

Po precejšnjih težavah so uspe-
li dobiti vsa republiška soglasja 
za registracijo dveh pogodb z 

angleško firmo Dowty. Ti pogod-
bi o dolgoročnem sodelovanju 
pri izdelavi samohodnega hi-
dravličnega podporja in o koope-
raciji pri izdelavi krmilnih siste-
mov za to podporje morajo sedaj 
le še potrditi zvezni organi. 
Zaradi republiškega zavlačeva-
nja pri potrditvi teh pogodb pa se 
je realizacija odmaknila za celo 
leto. 

V delovni organizaciji razmišl-
jajo tudi o izvozu svojih izdelkov. 
Trenutno imajo naročilo neke 
tovarne iz Zahodne Nemčije, 
sicer pa so mnenja, da bi lahko 
izvoz še povečali, če bi si zagoto-
vili ustrezen reprodukcijski ma-
terial na domačem trgu. 

Boris Zakošek 

Dobro delo — dobri rezultati 

• • • M E H 
Lesna industrija Gorenje - Glin Nazarje 

Novi naložbi obetata 

obr 

mam 

Na podlagi prvih zbranih podatkov o uspešnosti poslovanja 
v prvi polovici leta so v lesni industriji Gorenje — Glin Nazarje 
ugotovili, da so vsi pomembnejši kazalci v skladu s predvidevanji, 
ponekod pa so letni načrt tudi presegli. Razveseljiva je rast 
dohodka, saj je ta za 40 odstotkov večji kot v enakem lanskem 
obdobju. Na domačem tržišču so prodali za 400 milijonov 
dinarjev izdelkov, velik napredek pa so dosegli na področju 
izvoza. Na tuje so prodali za skoraj 40 milijonov dinarjev izdel-
kov in tako načrt presegli za celih 48 odstotkov. Pri tem ni odveč 
podatek, da so vše izdelke prodali na konvertibilno področje. 

Tudi količinski pokazatelji so dokaj ugodni, saj so le za 
malenkost zaostali za načrtom, pa še na to je vplivalo nenehno 
pomanjkanje reprodukcijskega materiala v stavbnem pohištvu in 
v proizvodnji ivernih plošč. Zlasti v tovarni iveric so jih pestili 
nekateri nepredvideni zastoji v proizvodnji in kljub delu v štirih 
izmenah izpada niso uspeli nadomestiti. Temeljna organizacija 
Iverna je tudi ob polletju poslovala z izgubo, je pa ta nekaj 
manjša kot je bila ob četrtletju. Vzroki za takšno stanje so znani 
vsem in kljub nadomestilom je (ne)razmerje med cenami surovin 
in cenami končnih izdelkov še vedno prehudo breme za vse 
izdelovalce ivernih plošč. Ob vsem tem pa ne smemo pozabiti 
pomembne naložbe, ki bo' stanje bistveno izboljšala. Nova 
tovarna za oplemenitenje in predelavo plošč namreč poskusno že 
obratuje in v Iverni so prepričani, da bodo z njeno pomočjo do 

konca leta pokrili izgubo ter tako prvič v petih letih uspešno 
zaključili poslovno leto. 

Na dokaj dobro poslovanje v prvih šestih mesecih je v veliki 
meri vplival tudi stabilizacijski program in predvsem njegovo, 
uresničevanje. Prva pomembna sprememba je izbira in kakovost 
izdelkov. Iz proizvodnje so umaknili prenekateri zastareli izdelek 
in ga nadomestili s takšnim, ki gre dobro v prodajo na našem in 
tujem tržišču. Izboljšala se je kakovost izdelkov, v veliki meri pa 
so povečali tudi izplen lesa, tako v Zagarstvu, kot v Stavbenem 
pohštvu. To je pomembno predvsem zaradi tega, ker zaradi 
ukinitve uvoza sedaj vse potrebe predelave pokrivajo z lastnim 
lesom. K temu, da imajo dovolj lastne lesne surovine, je v veliki 
meri pripomoglo dohodkovno povezovanje z gozdnim gospodar-
stvom. 

Ustalitveni napori so seveda vidni tudi pri rasti dohodka. V 
prvem četrtletju je bil ta za 19 odstotkov višji kot v enakem 
lanskem obdobju, ob polletju pa seje odstotek dvignil do števlke 
40. Obe novi naložbi, tovarna za oplemenitenje in predelavo 
ivernih plošč in nova žagalnica za drobno oblovino, bosta gospo-
darsko uspešnost še okrepili, predvsem pa bodo z njuno pomočjo 
laže premostili zaostrene pogoje gospodarjenja in ležave, ki se 
pojavljajo z njimi. 

Janez Plesnik 

Termoelektrarne Šoštanj 

0b polletju izguba 
S problemi težkega gospo-

darskega položaja se srečujejc 
tudi v elektrogospodarstvu Slo-
venije, saj so v prvem polletju 
letošnjega leta poslovali z izgu-
bo. To pa zato ker zaradi zamr-
znitve cen ni prišlo do planirane 
druge podražitve, prva paje bila 
uveljavljena z zamudo. Tako je 
elektrogospodarstvo Slovenije 
doseglo le 72 odstotkov plani-
ranega prihodka. 

Z izgubo so poslovali tudi v 
šoštanjskih termoelektrarnah 
kjer so sicer realizirali zadane 
naloge. Dosegli so 90 odstotkov 
planirane proizvodnje električ-
ne energije, to pa zato ker je bila 
v letošnjem prvem polletju do-
kaj ugodna hidrologija, varče-
vati pa je bilo potrebno tudi s 
premogom. Stroški proizvodnje 
so se v prvih šestih mesecih gibali 
v skladu s planom. V rokih pa je 
šoštanjskim termoelektrarnam 
uspelo izvršiti vse remonte in 
popravilo bloka V. Tako bodo 
lahko v drugem polletju, ko jih 
čakajo večje naloge, nemoteno 
obratovali. 

S trenutnim gospodarskim 
položajem šoštanjskih termo-
elektrarn so seznanjene družbe-
nopolitične organizacije ter iz-
vršni svet občine, s problemom 
elektrogospodarstva pa tudi iz-
vršni svet republike ter stroko-
vne službe interesne skupnosti 
elektrogospodarstva. Intenzi-
vno iščejo ustrezne rešitve, tako 
da bi celotni energetiki zagoto-
vili nemoteno nadaljne poslo-
vanje, posebej še ker so potrebe 
po enrgiji velike in moramo ce-
lotne kapacitete izkoriščati. 

V šoštanjskih termoelektrar-
nah si prizadevajo, da bi bila 
proizvodnja električne energije 
kar najcenejša. To je tudi nji-
hova osnovna usmeritev v sta-
bilizacijskem programu, ki so ga 
uspešno izvrševali že v prvem 
polletju, seveda pa ga bo po-
trebno v bodoče še dopolniti. V 
šoštanjskih termoelektrarnah si 
prizadevajo tudi da bi pridobili 
dolgoročna obratna sredstva za 
zaloge premoga. 

Boris Zakošek 

GIP Vegrad Velenje 

iembni izvozni dosežki 
V prvem polletju letošnjega leta 

je delovna organizacija GIP Veg-
rad Velenje kljub velikim težavam, 
ki so jih spremljale, vse planirane 
naloge uresničila. Vse temeljne or-
ganizacije, razen Soštanjske Lesne, 
so poslovale pozitivno. Lesna pa 

je že prejšnja leta dosegala slabe 
poslovne rezultate, vendar so jih v 
delovni organizaciji solidarnostno 
pokrivali, sedaj pa so se odločili, 
da je potrebno v tej temeljni or-
ganizaciji pristopiti k sanacijskemu 
programu. Pripravili so že nekaj 
predlogov sanacijskih ukrepov, o 

" katerih bodo razpravljali v nasled-
njih dneh. Pri sanaciji Lesne Šo-
štanj računajo na pomoč delovnih 
organizacij, ki so pripomogle, da 
se je znašla ta temeljna organizaci-
ja v tako težki situaciji. 

Planirani celotni prihodek so v 
prvih šestih mesecih v Vegradu 
presegli za dva odstotka, v pri-
merjavi z enakim obdobjem pre-
teklega leta pa je ta višji kar za 30 
odstotkov. Dohodek je za odstotek 
pod načrtovanim, v primerjavi z 
lani pa je večji za 18 odstotkov. 
Tudi čisti dohodek so nekoliko 
presegli, in sicer za dva odstotka, 
v primerjavi z letom 1979 pa je vi-
šji za 17 odstotkov. Sredstva za 
osebne dohodke so šest odstotkov 
nižja kot so planirali, glede na lani 
pa so jih dvignili za 16 odstotkov. 
V sklade so namenili kar 27 
odstotkov več sredstev kot so 
planirali, to pa zaradi tega, ker so 
še pri izplačilu osebnih dohodkov 
držali resolucijskih določil. 

S poslovanjem v letošnjem pr-
vem polletju so v Vegradu zado-
voljni, saj so izpolnili naloge, ki 
niso bile majhne. Veliko so k ugo-
dnim poslovnim rezultatom pri-
spevali stabilizacijski ukrepi, ki so 
jih sprejeli in v glavnem tudi izvr-
šili, vendar pa ugotavljajo, da je 

bilo v njihovem gospodarjenju še 
veliko pomanjkljivosti, kijih bodo 
morali v prihodnje odpraviti. 

Razveseljivo je, da so se v 
delovni organizaciji uspešno lotili 
razreševanja problema nadaljnjega 
razvoja, v gospodarjenje delovne 
organizacije pa se aktivno vklju-
čujejo vse družbenopolitične 
organizacije. To se je v prvem 
polletju letošnjega leta odražalo 
predvsem v prizadevanjih za izva-
janje stabilizacijskega programa. 
V tem programu so poudarili, da 
je potrebno nameniti veliko 
pozornosti izvozu. To jim je tudi 
uspelo, saj je sektor inozemstvo 
dosegel izjemno dobre rezultate, 
pred dnevi pa so podpisali tudi 
pogodbo o gradnji industrijske 
hale v Avstriji s konstrukcijami 
Vemont. 

V prvi polovici letošnjega leta so 
bile precejšnje težave zaradi 
pomanjkanja kadrov na področju 
trženja. Okoliščine so se namreč 
spremenile in kupci ne prihahajo 
več k njim. Sedaj morajo sami do 
potrošnika in mu ponudit svoje 
stroritve. Prav zaradi tega so se 
odločili, da je potrebno to službo 
okrepiti , manjka pa jim tudi stro-
kovnjakov, ki naj bi delali na 
področju razvoja. 

V Vegradu pravijo, da 
poostrena gospodarska situacija na 
njihovo gospodarjenje v letošnjem 
prvem polletju še ni imela velikega 
vpliva. Vsekakor pa se bo ta 
odrazila v drugem polletju in še 
mnogo huje prihodnje leto in vsa 
leta naslednjega srednjeročnega 
obdobja. Na to se morajo zato 
pripraviti in se vseh nalog, ki so si 
jih zastavili v stabilizacijskem 
programu, lotiti z vso resnostjo. 

Mira Zakošek 



DO ERA Velenje 

Drugo polletje bo zagotovo težje 
Tako kot večino delovnih or-

ganizacij v naši občini so letošnji 
zaostreni pogoji gospodarjenja 
prizadejali tudi delovno organi-
zacijo Era Velenje. Vendar pa so 
kljub vsemu v prvih šestih mese-
čin dosegli dokaj ugodne rezulta-
te. Tojimje uspelo, ker so takoj ob 
začetku leta sprejeli stabilizacijski 
program, ki so ga v veliki meri tudi 
uresničili. Celotni prihodek so v 
tej delovni organizaciji, v prime-

; rjavi z lanskim polletjem, povečali 
za 28 odstotkov in so tako ure-

. sničili planirano realizacijo. Po-
samezni tozdi v tej delovni orga-
nizaciji pa so se srečevali s speci-
fičnimi težavami. 

Kar zadeva realizacijo so bili v 
tozdu Maloprodaja dokaj uspešni, 
saj sojo v primerjavi s prvimi še-
stimi meseci lanskega leta dvignili 
kar za 27 odstotkov. Sodijo, da 
promet ni naraščal zaradi potro-
šniških mrzlic, saj seje ta v delov-
nih enotah živila dvignil le za 16%. 
Delovna uspešnost pa je bila po 
posameznih enotah različna in na 
to so opozorili, ko so pred dnevi v 
tem tozdu obravnavali poročila o 
poslovanju. Poudarili so, da mo-
raio več pozornosti nameniti 
boljši založenosti posameznih 
delovnih enot, nabavo morajo 
pospešiti, povečati izbiro in po-
nudbo blaga, delovno disciplino 
posameznih trgovskih delavcev in 
Se bi lahko naštevali. Precej težav 
je bilo seveda s pomanjkanjem 
blaga na tržišču, vendar pa so 
poudarili, da je to širši družbeni 
problem, ki ga ne morejo razrešiti, 
zato paje potrebno odpraviti vse 
pomanjkljivosti, na katere imajo 
sami vpliv. Direktor tozda Malo-
prodaja Gustav Verdelj je po-
udaril, da so jih hudo prizadele 
tudi zamrznitve razlike v ceni od 
novembra 1971 do 31 decembra 
1978, delne sprostitve od 1. janu-
arja 1979 do 3. 8. 1979 in od 6. 6. 
1980daljeponovne zamrznitve, ki 
so ponovno določile nižje razlike v 
ceni. Zaradi tega pričakujejo, da 
bo njihova polletna bilančna 
ugotovitev pokazala padec razlike 
vceni v vseh enotah in v celotnem 
•tozdu. Zato bo njihov dohodek v 
primerjavi z realizacijo sora-
zmerno precej nižji. 

Zadovoljivi indeks realizacije 
za to temeljno organizacijo zdru-
ženega dela torej ne zagotavlja 
dobrega dohodka zaradi zamr-
znitve razlike v ceni, kljub vsemu 
pa računajo, da zaradi tega izpad 
dohodka ne bo velik, bo pa 
zmanjšan zaradi neplačane reali-
zacije, ker bodo obveznice poso-
jila za ceste, (za katere so proda-
jali), vnovčeni šele v tretjem tro-
mesečju. 

Na počasnejšo rast dohodka so 
močno vplivali narastli stroški 
vseh vrst. Čeprav so jih s stabili-
zacijskim programom uspeli za-
vreti, jim to povsem ni uspelo. 

Kljub dokaj dobremu gospo-
darjenju pa v tem tozdu delovne 
organizacije Era niso ne-
zaskrbljeni. saj se zavedajo, da bo 
gospodarski položaj, ki bo prav 
golovo vplivala na kupno moč 
potrošnika tudi v prihodnje za-
ostren. Zaradi tega si bodo morali 
vsi zaposleni prizadevati, da "od-
praviti vse dosedanje pomanj-
kljivosti. 

Temeljno organizacijo združe-
nega dela Veleprodaja, kjer bi se 
morali bolj zavzeti za poživitev 
prodaje, so prizadeli predpisi o 
razpolaganju in razporejanju z 
družbenimi sredstvi. V primerjavi 
z lani so povečali celotni prihodek • 
za 16 odstotkov, in so tako neko-
liko pod planom. S takšnimi re-
zultati nikakor ne morejo biti za-
dovoljni, čeprav so se srečevali s 
specifičnimi težavami, na katere 
nimajo vpliva. Tako so izostale 
dobave lesa, kuriva in gradbenega 
materiala. 

V lanskem letu je bil v tej de-
lovni organizaciji ustanovljen 
tudi tozd Proizvodnja. Za to te-
meljno organizacijo primeijalni 
podatki niso povsem sprejemljivi, 
ker so proizvodnjo v letošnjem 
letu še nekoliko povečali, dvignili 
pa so tudi število zaposlenih. Tako 
je celotni prihodek te temeljne 
organizacije višji od lanskega 
polletnega za 69 odstotkov, ne-
koliko pa so presegli tudi plan. 
Ugotavljajo, daje realizacija pla-
na v tem tozdu spodbudna in 
imajo tudi v bodoče vse možnosti 
za uspešno poslovanje. Seveda pa 
se srečujejo z velikimi težavami. 
Predvsem velja poudariti po-
manjkanje nekaterih reproduk-
cijskih materialov, ki so vezani na 
uvoz in ki jih ni mogoče nad-
omestiti z domačimi. 

Kljub letošnjemu vremenu, ki 
ni bilo ugodno za kmetijstvo,je ta 
temeljna organizacija v letošnjem 
prvem polletju zadovoljivo po-
slovala in če bo dovolj reproduk-
cijskega materiala (škropiva, 
umetna gnojila itd.) menijo, da 
bodo njihovi rezultati tudi ob 
koncu leta takšni. 

Poslovanje delovne organiza-
cije Era Velenje, je bilo v prvem 
polletju zadovoljivo, vendar pa se 
zavedajo resnosti gospodarskega 
položaja v drugem polletju, ki bo 
vplivalo na njihove rezultate. 
Zato bodo morali še bolj dosledno 
izvrševati stabilizacijske ukrepe in 
jih verjetno še dopolniti. 

Mira Zakošek 

Mire - TOZD Prodaje Šoštanj 

Povpraševanje se umirja 
Polletje so poslovno uspešne 

zaključili tudi v Merxovem tozdu 
Prodaje v Šoštanju. Dosegli so 
planska predvidevanja in povečali 
celotni prihodek v primerjavi s 
preteklim letom za 21 odstotkov. 
Ker so porabljena sredstva narasla 
MUHO za 20 odstotkov (kar pa je 
vendar nekoliko nad planom), se 
je dohodek v primerjavi z enakim 
obdobjem lani povečal za 27 od-
stotkov. Osebni dohodki so narasli 
a 17 odstotkov in so v skladu s 
sprejeto resolucijo. 
V tem tozdu sicer menijo, da 

itzultati prvega polletja ne smejo 
uvajati, saj opažajo umirjanje 
prodaje. V prvih šestih mesecih pa 
n se pogosto srečevali s pove-

čanim povpraševanjem po po-
sameznih vrstah blaga, kar je 
močno vplivalo na ustvarjeni 
prihodek. Zato ob obravnavi pol-
letnega obračuna razpravljajo tudi 
o ukrepih, ki bodo omogočili 
uspešno poslovanje v prihodnjem 
obdobju, ko se bo zaradi boljše 
preskrbe in nekoliko nižjega 
standarda, zmanjšalo povpraše-
vanje po posameznih vrstah blaga. 
Bolj želijo izkoristiti notranje, 
rezerve ter z boljšo organizacijo 
dela, zmanjšanjem bolniških izo-
stankov ter večjo odgovornostjo 
do dela vseh zaposlenih ustvariti 
tudi v naslednjih šestih mesecih 
načrtovane poslovne rezultate. 

Boris Zakošek 

Manj lesa, kuriva in gradbenega materiala 

Gozdno gospodarstvo Nazarje 

Boljše poslovanje 
V Gozdnem gospodarstvu v 

Nazarjah ob polletju z zadovolj-
stvom ugotavljajo, da so kljub 
velikim težavam s katerimi so se 
ubadali v prvih šestih mesecih, 
dosegli dokaj dobre rezultate. 
Letni načrt prodaje gozdnih sor-
timentov so dosegli z 48,3 odsto-
tki pri čemer so v zasebni 
proizvodnji dosegli 55,5 odsto-
tkov ih v družbeni 38,4. Poleg 
tega letni načrt primerno uresni-
čujejo tudi v temeljni organizaci-
ji Transport in gradnje ter v os-
talih dejavnostih, vse skupaj pa 
je pogojilo ustrezno povečanje 
dohodka in akumulacije. Poleg 
sezonskega značaja dela jim je v 
prvih letošnjih mesecih povzro-

čala težave še oskrba z reproduk-
cijskimi materiali, predvsem se-
veda z uvoznimi. 

Kljub temu sta prihodek in 
dohodek dokaj porasla tako, da 
so v večini temeljnih organizacij 
združenega dela in temeljnih or-
ganizacij kooperacije ustvarili 
tudi sredstva za sklade in amorti-
zacijo. Prav tako so uspeli 
odpraviti izgubo v temeljnih or-
ganizacijah Luče in Gornji grad, 
ki sta v prvem četrtletju poslovali 
neuspešno. Računajo torej, da 
bodo s promerno organizacijo 
dela in s še boljšim koriščenjem 
delovnega časa uspešno zaključili 
letošnjo poslovno leto. 

Janez Plesnik 

Septembra nov market že pod streho 

I 
-

TD0 Savinja Mozirje 

•Na lastne moči1 
V trgovski delovni organizaciji 

Savinja iz Mozirja popolnega 
pregleda uspešnosti poslovanja 

Isicer še ni bilo na voljo, kljub te-
mu pa so kaj hitro ugotovili, da 
predvidenega letnega načrta ob 
polletju niso dosegli. Vse slabši 

Ipogoji gospodarjenja v tej deja-
vnosti so seveda vplivali tudi na 
uspešnost poslovanja v Savinji. 
Ob četrtletju je vseh enajst po-
slovalnic izpolnilo predvidenja, 

Iob polletju pa je stanje že bistve-
no slabše. Planskih ciljev niso 
dosegle štiri poslovalnice, poleg 
njih pa so za načrtom zaostale 

(kooperacija z obrtniki, trgovina 
na debelo in avtopark. Takšen 
izpad realizacije bo nedvomno 
krepko vplival tudi na vse ostale 
pokazatelje. 

V Savinji vedo, da ustalitveni 
napori zmanjšujejo kupno moč 
prebivalstva, da primanjkuje vse 
vrst blaga in da ta spisek že pre-
sega številko 300, otepajo se z 
nemogočimi roki dobaviteljev 
blaga, pa še bi lahko naštevali 
tegobe. Vedo pa tudi, da se sami 

Iše vedno niso dovolj sprijaznili z 
dejstvom, da se bodo morali tudi 
v lastnih vrstah obnašati bistveno 
drugače. Poiskati bodo morali 
nove načine prodaje, iskati nove 
noti do potrošnikov in vse dru-

I 

Kako Izboljšati založenost trgovin? 

gače izkoriščati svoj delovni čas. 
Predvsem v tem in nekaterih 
drugih notranjih rezervah vidijo 
možnost, da kljub vsem težavam 
le izpolnijo letošnja predvideva-
nja. 

Prav v letošnjem letu so se lo- f 
tili pomembnih naložb in tudi pri 
tem jim težav ne manjka. Po šte-
vilnih zapletih so končno prido-
bili gradbeno dovoljenje za Mar-
ket v Mozirju in konec prejšnje-
ga tedna so že zalili prvo ploščo. 
Vsem težavam navkljub dela 
potekajo po načrtu, pa tudi za 
opremo že imajo sklenjenih ve-
čino pogodb. Računajo, da bodo 
streho pokrili do letošnjega ob-
činskega praznika, market naj 
bi bil zgrajen do konca leta, na-
menu pa ga bodo izročili v zače-
tku prihodnjega. Urejanje zele-
njavne trgovine v Nazarjah kasni 
zaradi počasnosti izvajalcev, res 
pa je tudi, da so skladišča te 
trgovine napolnili z občinskimi 
blagovnimi rezervami, ker drugje 
niso našli prostora. Upajo tudi, 
da bodo v kratkem uspeli zbrati 
potrebna sredstva za odkup ve-
čjega poslopja v Nazarjah, ki ga 
bodo namenili za skladišča in si s 
tem bistveno olajšali delo. 

JANEZ PLESNIK 

Komunalni center Velenje 

Zmanjšati stroške 
Komunalni center Velenje je delovna organizacija, ki opravlja 

komunalno dejavnost posebnega družbenega pomena ter gradbeno 
dejavnost, ki pa je bolj tržnega značaja. V prvem polletju so se v tej 
delovai organizaciji srečevali s problemi okrog priznanja ustreznih 
cen za te storitve. Posebno težavo so predstavljali stroški, ki so 
hitro naraščali in jih niso mogli pokrivati s priznanimi cenami. No, 
kljub težavam so dosegli zadovoljive rezultate, vendar pa na drugo 
polletje ne gledajo optimistično. Zavedajo se, da bodo cene še 
naprej naraščale, izgledi, da bi lahko cene svojih storitev dvignili, 
pa so minimalni. 

Gradbena dejavnost je naletela na vse probleme v zvezi z 
omejitvami, zlasti glede omejevanja investicij, saj je danes že težko 
dobiti dela, konkurenca je večja, na drugi strani pa naraščajo 
stroški materiala preko vseh mej. Vse to je vplivalo na poslovanje 
tega tozda, tako da njihovi rezultati niso tako ugodni, kot bi lahko 
bili. 

V delovni organizaciji pa so že takoj ob pričetku leta resno 
pristopili k izvajanju stabilizacijskega programa, ki so si ga zadali. 
Prav zaradi tega so ob polletju dosegli boljše rezultate kot so priča-
kovali. Stanje je bilo v prvih mesecih letošnjega leta mnogo slabše, 
s prizadevanjem slehernega zaposlenega pa jim ga jih je uspelo v 
maju in juniju izboljšati. Celotni prihodek so v primerjavi z letom 
1979 presegli kar za 39 odstotkov in če upoštevajo rast cen je to 
približno 10 odstotkov. Obseg poslovanja se je v tej delovni or-
ganizaciji zvišal za okoli 30 odstotkov in to ob enakem številu 
zaposlenih, zmanjšati pa jim je uspelo (udi število nadur. To so 
seveda posledice stabilizacijskih prizadevanj, večje produktivnosti 
in boljše organizacije dela. Dosegli so nekaj več dohodka, kot je bi-
lo planirano, pa tudi čisti dohodek je večji kot so načrtovali. Precej 
več sredstev, kot so načrtovali, so namenili za razširitev materialne 
osnove. Njihovo načelo je namreč, da najprej zagotove sredstva za 
sklade, šele potem sredstva za osebne dohodke. Njihovi osebni 
dohodki so usklajeni z resolucijami, v povprečju pa se gibljejo v 
višini kot povprečni osebni dohodki v naši občini. 

Precej visoka je bila v preteklih šestih mesecih v delovni 
organizaciji Komunalni center produktivnost, saj so dosegli kar 280 
tisoč dinarjev dohodka na delavca. Nekoliko slabši je kazalec 
ekonomičnosti, ki izraža porabljena sredstva v primerjavi s 
celotnim prihodkom. Na to je res vplivala izredno hitra rast cen, 
vendar pa v delovni organizaciji poudarjajo, da imajo na tem 
področju še največ rezerv, ki jih bodo morali izkoristiti v drugem 
polletju. 

Kljub temu, da so v delovni organizaciji Komunalni center 
Velenje s poslovanjem v prvih šestih mesecih leta 1980 zadovoljni, 
so zaskrbljeni ob vstopu v drugo polletje. Ob tako hitri rasti 
stroškov ter ob drugih omejitvah bodo lahko letošnje leto zaključili 
pozitivno le, če bodo stabilizacijski program še bolj dosledno 
izvajali. Predvsem mislijo tu na porabljena sredstva. Tu bi se dalo 
še nekaj pridobiti. Poiskati pa bo potrebno še druge notranje 
rezerve, saj se zavedajo, da zmanjševanje osebnih dohodkov ne bi 
bila ustrezna rešitev. Izboljšati bo potrebno organizacijo dela, še 
bolj izkoristiti delovni čas ter sprejeti še vrsto dodatnih organizacij-
skih ukrepov. To so notranje rezerve in potrebno jih bo 
maksimalno izkoristiti. Mira Zakošek 

Toplovod Velenje 

Ustavili rast osebnih dohodkov 
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Delavci Toplovoda so s poslova-
njem v prvem polletju letošnjega leta 
zadovoljni, kljub temu da niso dosegli 
planiranega celotnega prihodka. Lan-
sko leto so imeli v tem obdobju izgubo. 
Tojimje uspelo letos preprečiti, saj so 
dovolj zgodaj posredovali plane 
skupščini samoupravne interesne ko-
munalne skupnosti, kijih je potrdila, 
uskladiti pa jim je uspelo tudi cene 
toplotne energije in cene storitvene 
ure. Te so bile namreč prej pod lastno 
ceno in je tako pomenila vsaka opra-
vljena ura večjo izgubo. 

V letošnjem prvem polletju so v 
Toplovodu dosegli 42 odstotkov pla-
niranega celotnega prihodka, ob tem 
pa je potrebno poudariti, da je bil 
prihodek z distribucijo toplotne ener-
gije nekoliko presežen zaradi daljše 
kurilne sezone. Realizirali niso tistega 
dela celotnega prihodka, ki ga formi-
rajo iz dodatne dejavnosti, z inštalaci-
jami na omrežju. Teh letos niso 
izvajali v načrtovanem obsegu zaradi 
precejšnjega zaostanka pri stanovanj-
ski izgradnji. Porabljena sredstva so 
dosegli v višini 41 odstotkov, razvese-
ljiva paje višina dohodka, kije takšna 
kot so planirali. 

V letošnjem prvem polletju so v 
Toplovodu dosegli tako ugodne re-
zultate zaradi tega, ker so izvajali vse 
naloge, ki so si jih zastavili s stabiliza-
cijskim programom, mesečno so 
spremljali rezultate poslovanja ter 
sproti sprejemali ukrepe za izboljšanje 
te teh, omejili pa so tudi rast osebnih 
dohodkov ter odpravili nadure. Do-
segli so le 85,8 odstotka planirane vi-
šine za osebne dohodke in so tako le-te 
povečali samo za 7,8 odstotka. Če pa 
upoštevajo še število dodatno zapo-
slenih, so se njihovi osebni dohodki 
dvignili v primerjavi z lani za tri in pol 
odstotke. Tako ugotavljajo bistveno 

nižjo rast osebnih dohodkov od rasti 
dohodka, karje v skladu z resolucijo za 
letošnje leto. 

Kot smo že omenili so tako dobre 
rezultate dosegli prav gotovo tudi za-
radi vsakomesečnega spremljanja re-
zultatov ter sprotnega učinkovitega 
ukrepanja na tistih področjih, ki so si 
jih zastavili v gospodarskem načrtu za 
leto 1980. Med učinkovitimi ukrepi je 
prav gotovo na prvem mestu varčeva-
nje s toplotno energijo, dosledno ob-
ratovanje po temperaturni krivulji in 
obračun po dejanski porabi toplotne 
energije. 

Ukrepi zveznega izvršnega sveta in 
omejitve na področju deviznega po-
slovanja na njihov gospodarski rezul-
tat ne vplivajo. Težave pa bodo prav 
gotovo nastale pri pres krbi z materi-
alom za investicijsko vzdrževanje. Na 
našem tržišču namreč ni mogoče kupiti 
avtomatike, niti rezervnih delov za 
nekatere naprave v njihovem primar-
nem omrežju. 

V delovni organizaciji Toplovod 
menijo, da bodo lahko ob enakih ali še 
boljših prizadevanjih do konca leta 
dosegli planirani celotni prihodek 
predvsem pri distribuciji toplotne 
energije. Zelo malo paje možnosti, da 
bi dosegli planirani prihodek delovna 
enota operativa. Izpad dohodka na 
tem področju je že doslej tolikšen, da 
ga ne bo mogoče nadomestiti. Seveda 
pa bo zaradi tega tudi manj porablje-
nih sredstev, zato kljub temu pričaku-
jejo ob koncu leta pozitiven rezultat. 
Seveda pa si bodo morali prizadevati, 
da bodo nadaljevali z intenzivnimi 
akcijami za racionalnejšo koriščenje 
toplotne energije, delovnega časa, na-
grajevanja po delu, smotrno uporabo 
materiala, solidnim poslovanjem in 
tehničnimi izboljšavami. 

MIRA ZAKOŠEK 

Še bolj racionalno koristili toplotno energijo 
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Ko pa je bil nekaj bolj oddaljen 
od neprijetnih gozdnih duhov, je pospešil svoje korake in za-
pustil.trstičevje, kakor hitro se je svet še bolj znižal ter ga zakril 
njegovim preganjalcem. Noči in zmračene okolice se ni bal, 
zakaj poznal jo je tako natančno, da bi z zaprtimi očmi našel pot 
v domačo hišo. 

Koje prišel do manjše skupine hrastov, je jadrnih korakov 
zbežal po obrežju z upanjem, da doseže z nevelikim ovinkom 
varno zavetje pod očetno streho. Ali že se je zadaj začulo besno 
hrumenje divjih škratov, ki so bili bržkone baš zapazili, da se jim 
je njihov ujetnik izmuznil. Razsajajoči glasovi so se izpremenili 
vjezno preteče kričanje in završeli v smeri Gojmirovega bega. Že 
so se vžigale za bežečim dečkom veje, že so krvavela debla v 
rdečkastem žaru njihovega pohoda, troseč poedine plamene z 
mnogimi utrinki v obrežno vodo. 

»Ha-hoj, ha-hoj!« je grmelo čimdalje glasneje in vse bolj 
blizu. 

V smrtnem strahu je pospešil Gojmir svoj tek, v zmedenosti in Kroži 
paje čisto pozabil držati se temnejšega grmovja na obrežju; prekmalu mu 
je izdal veseli krik zasledujočega tolpe, da ga je bila že opazila. 

Gonja je šla dalje. 
Tam ob Velesovem hribu pa je izgubljalo jezero zmagovito in 

prevladujočo modro bojo ter jo nadomeščalo s srebrno belino prečudne 
čistoče in nepojmljivo sijajnega bleska. V širokih pramenih je sijala v 
jezero, širila se in rasla v mogočnem stolpu proti utrinjajočemu se nebu. 
Katerega nemerne zvezde 
ginile. Svetli stolp se je 
narastel do ogromne 
izpreminjajoč vodno planoto v blesteče, v tisočerih bliskih migetajoče 
zrcalo, in začulo seje sladko petje, polno neizrazne miline in nedosežene 
lepote. 

Gojmir tega ni videl in ni Cul, zakaj njegova mala duša je drhtela od 
groze in strahu, telo trepetalo od muke m napora, prsi so težko sople, 
glavo pa mu je objemala grozeča omotica. Zasledovalci, besneči za njim, 
so mu bili že čisto za petami; njihove krvave plamenice so obsevale 
grmovje in skale in njihov krik je bil na Gojmirova ušesa z zloglasno 
močjo. 

»Dobijo me!« je pomislil in se pognal z zadnjo silo dalje, dasi je 
vedel, kako brezuspešen je njegov breg. Vzdržati pa je hotel čimbolj 
dolgo, ker je čisto na tihem še vedno upal, da se mu pri bližnjem prelazu 
posčrei prevaliti preganjalce z drznim skokom čez grapo. 

»Ha—hoj, ha—hoj!« je hropelo zadaj tik za njegovim hrbtom. 

»Ha-hoj, ha-hoj!« so odgovarjali rohneči glasovi. Prelaz ni bil več 
daleč; že so se svetile bele oprane skale v srebrnem sijaju hrepenečim 
Gojmirovim očem nasproti. 

Še en skok, še dva ... tri... zdaj...zdaj je jarek pred njim... na drugi 
strani gosto grmovje... že zija široka odprtina med drevesi... Silen napor 
upehanih moči... skok... zaman... Preslaboten je dečkov zalet, med 
skokom omahne, pade... in že leži v jarku, napolnjenem z blatom in 
smrdljivo stoječo vodo. Krdelo vznemirjenih žab poskaka, ujedljivo 
kvakajoč, v varnejši jezerski del, zadaj pa zakriče zlobni škratje, pridrve 
k jarku in zmagoslovno zapojejo: 

Ha-hoj, ha-hoj, 
ha-li, ha-la, ha-li, ha-la, 
obstoj, obstoj, 
držite ga, držite ga! 
Gojmir zadrgeče in zaječi od groze, ko vidi v krvavo odsevajoči vodi 

vse polno spačenih kosmatih obrazov; koplje se in rije iz blata, pa se 
vedno pogreza vanj. 

»Ven z njim!« zarenči oblastni glas starega dolgobradega škrata s 
kozlovskimi rogovi na glavi. 

Zasledovalci silijo do njega. Deset, dvajset rok se iztegne. 
Deček se vzpne in zaknči v smrtnem strahu, da poleti begajoči jek 

po vsej jezerski pokrajini: »Majka, otec!« 
Pa kaj to škratom? Zagrohočejo se in iznova iztegnejo svoje dolge 

roke po njem. Zdaj, zdaj ga bodo dosegli. 

V tem hipu pa se prelije nad globel, breg in grmovje trepatajoča 
belina, v kateri mahoma izgine krvavordeča luč gorečih bakelj. V mo-
gočnem spevu drevi nevidna truma k obrežju, ga poplavi m se s silno 
naglico bliža blatnemu jarku. Že žvenkečejo meči, že zvene junaški 
glasovi, kličoči povelja. 

Hrumenje škratov onemi, kakor bi trenil, iztegjene roke se bliskoma 
umaknejo, krik groze presune tiho kresno noč, začuje se copotanje 
mnogih bežečih nog, lomljenje vej in vihranje frfotajočih  halj: kakor divji 
lov drevi pogon v gozdnate hribove nad jezerom, odkoder se še javljajo 
posemezni prestrašeni in razgnevljeni kriki. 

Le Kurent ostane. Z lutnjo v svoji desnici pričakuje v dostojanstveni 
stoji, krasen in ponosen, zmršenih temnih las, s šegavo nagubanim 
obrazom. 

Gustav Šilih 

(Dolinska b̂ jka) 

Blesteča srebrna megla se polagoma razdeli in očisti in pokaže se 
sijajna truma belo oblečenih, prelepih devojk s cvetičnimi venci v zlatih 
laseh, s čudnimi dragulji okrog belih vratov. Srebrne in zlate iskre 
obsipavajo divji sprevod, ki obstopi lahnih, poskočnih korakov, ne 
dotikaje se zemlje, Gojmira in Kurenta. 

»Vile, vile!« zadrhti ugobi deček in zameži ob prevelikem blesku, ki 
je hipoma zasijal pred njim, udarjal na oči in mu jih omamil. 

»Pozdravljene, lepe posestrine!« je dejal Kurent in se jim približal 
z lahko sklonjeno glavo. 

»Glej, to si ti. Kurent?« je odgovoril nepopisno ljubezniv glas, in 
Gojmir je videl, ko je stopila iz gostih vrst zlatolasih devojk vila kra-
ljevske postave, z biserno krono na glavi, lepša kakor vse druge, proti 
pevcu, ki se ji je spoštljivo priklonil. 

»Jaz, Kurent, kraljica!« je odvrnil pevec in stopil za korak bliže. »In 
iz vsega srca te pozdravljam in ti želim kar najlepšo kresno noč!« 

»Lahko bi si bila mislila, da te najdem pri tej malovredni drhali« je 
rekla kraljica s karajočim glasom in stopila k njemu. »Kako si mogel 
dopustiti tako grdo gonjo za našim malim prijateljem?« je pokazala na 
strmečega dečka v blatu. »Dvignite ga, devojke, in ga očistite! Dajte mu 
novih oblačil! Brzo, brzo!« 

Dvajset drobnih nog je prihitelo, dvajset mlečnobelih prelepih 
dekliških rok se iztegnilo in dvignilo drhtečega Gojmira iz jarka na suho 
ter hitelo izvrševat kraljičino povelje. 

Kurent pa se je obrnil k njej in rekel s smehljajočim obrazom: 
»Pozabila si, da sem pevec, kraljica; doživljam, ali sam ne določam in 
odločam. Jako sem bil radoveden, kako dolgo vzdrži mali Samostal, in«, 
pevec seji je dvorljivo priklonil, »vedel sem gotovo, da so njega in nas vse 
ves čas motrile bistre oči in da rešijo malega begunca tvoje božanske roke. 
In nekje na potovanju sem čul, kadar hoče žena pomagati, pomaga 
vedno uspešno«. 

»In kaka družba je to, ti divji, zlobni in neugnani škratje!« je 
nadaljevala z resnim glasom kraljica, ne oziraje se na Kurentove besede, 
kakor da jih je preslišala. »Kakor so divji oni, taka postane sčasoma tudi 
tvoja očarujoča pesem; nič več ji ne bodo prisluškovali z nami vred 
bogovi sami...« 

»En sam trenutek v družbi vil povrne mojim pesmim vso milino, ki 
jo hvališ, kraljica, in izbriše iz nje vso škratovsko divjost.« 

"Kraljica je zmajala z glavo. 
»Nepoboljšljiv si!« je rekla otožno in ga prijela s toplo prisrčnostjo 

za roko. »Glej, Kurent, kako velik bi lahko bil! Tvoja pesem bi pre-
magala vse drugo .. .todatinemaraš,samnemaraš.. .Nasseizogiblješ, 
z razuzdano tolpo pohajkuješ, sviraš ji za kratek čas in preživljaš večji dei 
svojega življenja pri njej .. .Namesto naših kristalnih gradovje tvoj dom 
pusta goščava in skalne votline so tvoja ležišča .. .« 

»O kraljica!«je vzkliknil Kurent, in njegovi šegavi obraz je preletel 
izraz iskrenega čustvovanja in neprikritega občudovanja. »Prav govoriš, 
toda ne sodi me prehitro! Ne sodi me krivo! Neizogibljem se vas,ker mi 
je morda družba škratov ljubša. Lepi so mi trenutki, kadar gledam zorno 
lepoto vaših lic, gibčnost in ljubkost vaših plesov in čujem sladkost 
vaših spevov. Toda ne pomniš, posestrima,« in njegov obraz se je jako 
zresnil, krog ustnic pa se mu je začrtalo dvoje ostrih, trpečih potez, »ne 
pomniš, da sem človeškega rodu .. Moje srce je nemirno, bije in čuti po 
človeško; moje oči hrepene po tajnih glasovih človeških duš . . . Kjerkoli 
jih najdem, povsod jih vzamem, jih nabiram in spletam v krilate pe-
smi . . . radujoče se in togujoče . . . polne bridkega trpljenja in razigra-
nega veselja obenem... kakor jih prinese božeči trenutek . . . Škratje 
sicer niso ljudje, vendar imajo mnogo človeškega na sebi in obožujejo 
me . . . »Pri vas. kraljica.« ie završil obotavljaje se, »v vašem kristalnem 

kraljestvu je preveč čiste, nadzemske lepote: moja pesem bi seje navzela 
in bi ne bila več moja pesem ...« 

»Zakaj ne?« je vprašala vila. 
»Moja pesem je stkana iz veselja in žalosti, iz trpke bolesti in preki-

pevajoče sreče. Brez bolesti ni prave pesmi, in pri vas bolesti ni . . .« 
»Kdo ve?« je odvrnila ona sanjavo in se ogledala po svojih tovari-

šicah, ki so stale v gručah naokrog; največ jih je bilo pri Gojmiru. »Tudi 
pri nas je bolest doma, samo v drugačni obliki, ljudem nerazumljivi.« 

Kurentov obraz seje zmračil: »Torej tudi meni! Zato pa, kraljica, 
pusti me, da hodim svoia Dota. čudna in zverižena pota pevcev!« 

Kraljica vil je vzdihnila: »Vem, da te ne prepričam. Se vedno je bilo": 
brezuspešno . . . Alidanes, nocojšnjo nočnas ne smeš zapustiti! Moj gost 
si z malim dečkom vred, ne li?« je pristavila s prosečim pogledom. 

Pevec je molče pritrdil. 
»Zdaj pa brž k ubogemu jezerčančku,« seje obrnila h Gojmiru, ki 

so ga bile vile med njunim pogovorom skopale in predražestno oblekle, 
daje sijal in blestel nalik majhnemu kraljeviču ter sam ni znal, ali bedi 
ali sanja. Dvakrat seje bil že uščipnil v roko, da bi doznal prevaro, ali, po 
bolečini sodeč, je bedel; tudi je čul vse besede, ki sta jih govorila Kurent 
in kraljica vil. Ostale vile so ga božale z nežnimi, izredno mehkimi rokami; 
in ga poljubljale, ena mu je še popravljala lesketajoče odelo, druga česala 
njegove dolge črne kodre ter mu jih pomazala z dragim mazilom pa mu 
nasula nanje zlatega prahu, tretja pa gaje škropila z dehtečo vodo, daje 
dišal, kakor bi ga obcvitale kope najslajših vijolic, jasmina in rož. Tako 
je stal med devojkami in ni vedel, kai naj stori. 

»Kraljica vil seje sklonila k njemu, ga objela in stisnila nase: »Nič j 
se ne boj, Gojmirče! Pri prijateljih si! Poslala sem pote svojo poslanko 

' ot in te nemilo prestrašili. Glej, 
i in se komaj vidno nasmehnila. 

Kurenta se nisem bal! Vem, daje 
dober! In tako lepo je pel in sviral...« 

Pevec se je nagnil k dečku: »Še ti zasviram, še ti za pojem, malček' 
moj! Naučim te pesmi, kakršnih ne zna peti nihče v Zalesju«. 

»Ali res?« se je razveselil Gojmir in se ga oklenil s prikupljivo 
zaupnostjo. »Gotovo me naučiš, ne?« 

»Gotovo!« je obljubil Kurent. »V tihih nočeh pridem k tebi., sanjal 
boš... Čisto na rahlo ti zapojem, ti zasviram; drugi bodo mislili, da vrši 
veter v drevesnih vrhovih, ti pa boš poslušal, razumel in si zapomnil. In 
drugo jutro boš znal novo pesem in jo boš zapel otcu in majki in še 
drugim, če boš hotel...« 

»Zapojem otcu, majki...« je ponavljal deček in se vzradoval. »O, 
kako lepo bo to!« 

Gojmir je 

povem 
hudobnih 
kar bo tebi znano. 

»Povem jim, vse jim povem!« je zagotavljal Gojmir vneto. Toda 
mahoma mu je preletela žalost razžarjeni obraz. »O pozabil sem, da smo 
nezadružani. Ne bom jim mogel povedati, ker bi me ne poslušali. Tudi 
Svetka me ni hotela...« 

Vila je na te besede za hip pomolčala. potem pa rekla: 
»Tudi to mine... Od tebe in tvojega otca bo odvisna vaša vrnitev v 

Zalesje, med brate, med zadružane«. 
»In kai. kai morava storiti?« je vprašal mah jezerčan hlastno. 
»Počakaj in potrpi!« je odgovorila kraljica vil, in njen glas je zvenej 

zagonetno. »Vse pride ob svojem času; vsekakor poslušaj samo svetujoči 
glas svoje duše, in rešitev prispe vse prej, nego misliš!« 

Nestrpni deček jeimel že novo vprašanje na jeziku, toda vila seje 
obrnila k pestremu krdelu svojih krasnih družic. 

»Domov na planino!« je velela kratko in z zapovedujočim glasom.; 
Vse krog nje se je zgenilo. Blesteče halje in prozorne tenčice so 

zafrfotale,  žarna svetloba se je zgostila in se pretvorila v belo meglo, kije 
v viharnih sunkih rasla in kipela proti nočnemu nebu. Vile so se prijele 
za roke in zaplesale okolo kraljice, držeče z eno roko Gojmira, z drugo pa 
Kurenta. Čim urnejši je bil ples božanskih devojk, tem hitreje seje sukala 
in vrtinčila svetla zmes: hipoma jih je vzdignila ter jih odnesla nad jezero. 

Više in više so se vzpenjale, dokler jim ni prišel nasproti snežnobel 
oblak, ki je bil naglo kakor misel priplul po jasnem svodu. Ples je 
ponehal, vile so stopale na prostorno oblakovo površje. Polegle so po tleh 
in čakale svoje gospodarice, odkazujoče prostor svojima gostoma. 

(Se nadaljuje) 

Kod seje torej tedaj že 
razdelil v Polane in Kacen-
štajne — Chaetzlein,  ki so se 
vedno bolj navezovali na žo-
vneške svobodnike. Tako je 
Diepold 1326 prevzel dolgove 
svojega »ljubega gospoda« 
Friderika Zovneškega, čeprav 
sta bila z bratom Rudolfom 
tudi sama zadolžena pri celj-
skih Židih. Diepold in njego-
va sinova Chezel in Friderik 
so 1338 obljubli Žovneškim 
zvestobo, Wulfing  in Herman 
Polan pa se 1348 imenujeta 
»ljuba službanika« Herdegna 
Ptujskega. Razcep družine je 
pripeljal do spora. Po razsod-
bi 1351 so Kacenštajni dobili 
grad in bližnjo posest, Pola-
nom, ki so bili povezani s 
Ptujskimi, je preostal Geier-
turm  s 24 kmetijami. 1423 je 
vojvoda Ernest potrdil vdovi 
Hansa Kacenštajnskega pc£ 
lovico utrdbe . Kacenštajn, 
1438 pa je Krištof  Kacen-
štajnski, poslednji svoje ro-
dovine, obljubil vojvodi, da 
mu bo s svojimi ljudmi vedno 
na voljo in da mu bodo vrata 
vojvodske utrdbe Kacenštajn 
vedno odprta. Celjski delež 
gospoščineje bil 1437 vzajmu 
Jošta Turnskega. nato pa de 

1469 njegove vdove. Toda 
utrdba je bila medtem že 
uničena. Kot poroča Kronika 
grofov  Celjskih, so jo za časa 
spora s cesarjem Friderikom 
porušili Celjani. Gradu po-
zneje najbrž niso več obna-
vljali. 

Ko so Celjani 1456 iz-
umrli, so cesarski urad Ka-
cenštajn pripojili šoštanjski 
gospoščini. V njenem urbarju 
j z . 1480 se pod Gradiščem — 
Vndr=Purgstal  omenja 
podložnik Martin Zagradi-
šnik — Sagradischim, 1498 pa 
je sodilo k uradu pod nekda-
njim gradom — unterm 
Burgstall — 80 hiš. Grajske 
razvaline so na Vischerjevem 
zemljevidu 1678 še zelo mo-
gočne, Orožen poroča, da j e tu 
še celo 1855 videl precej sta-
rega zidovja, nanj pa so men-
da naleteli tudi 1927, ko so 
popravljali podružnico sv. 
Florijana. Danes pričajo o 
nekdanjem gradu le neznatni 
sledovi in ostanki obodnega 
zidovja; ruševine so očitno 
porabili za zidavo okoliških 

stavb. 
Stanovanjska hiša na po-

ložnem griču, Pesje 59 pri 
Velenju. 

Limbar 

(Lilienberg,) 

graščina 

dveh Vischerjevih bakrorezih 
predstavljena kot enonad-
stropna, 3 x 4 osna, preprosto 
oblikovana stavba, h kateri se 
prislanja dolgo, enako visoko 
gospodarsko poslopje, ki pa 
je v drugi varianti upodobitve 
že razvaljeno. Današnja stav-
ba je tako predelana, da v 
ničemer več ne spominja na 
nekdanjo graščino. Le na 
dvorišču se je ohranil stari, še 
vedno 9 m globoki vodnjak 
na vitel. 

Pakenštajn 
(Packenstein), 
dvor,  grad 

Skromna razvalina na po-
ložnem hribu v Šmartnem ob. 
Paki, nad hišo št. 124. 

Blizu izliva Pake v Savinjo 
je imel svojo posest Hartnid 
iz Orta. 1262 je tik pred svojo 

Podatki, kdaj so graščino 
pozidali, ne obstajajo. Na 
splošno navajajo 16. stoletje. 
1629, ko je bil lastnik Lim-
barja baron Hans Žiga He-
ritsch, se omenja graščina 
Limbar — Schloss  Lilgen-
berg. Je z imenom mišljen 
stari grad ali nova graščina? 
Tega leta je Limbar kupil 
Hans Kari Sauer, lastnik 
Velenja. V posesti rodovineje 
ostala graščina s krajšo preki-
nitvijo, ko je bila v rokah 
Gabelkhovenov, vse do 1792. 
Takrat jo je skupaj z Vele-
njem kupil Gabierl Pauer, ki 
je obe gospoščini združil. 
Pred prvo svetovno vojno je 
graščino Limbar tedanji la-
stnik Lapp prodal državi, ki 
jo je preuredila v rudarska 
stanovanja. 

Graščina Limbar ie na Graščina Limbar na Vischerjevi upodobitvi okrog 1.1680 

smrtjo daroval od te posesti 
dve kmetiji gornjegrajskemu 
samostanu. 1264 pa ju je 
menda Hartnid Ptujski pode-
lil v zajem bratom Kacen-
štajnskim. 1339 sta Konrad in 
Ortolf  Horneška prodala Fri-
deriku Zovneškemu »stolp 
pri Šmartnem« za 126 mark 
srebra. 1416 se je Henrik 
Apfalter  v svojem imenu in v 
imenu svojega brata odpove-
dal stolpu — der  teren  an der 
Pak,  k i j e bil njegova dedišči-
na. v prid celjskega grofa,  ta 
pa je gradišče in sedež Paken-
štajn — purkstal  vnd  gesazz 
Pakenstain  dne 18. junija 
1419 podelil v zajem Hansu 
Maisenreiteju. Gradišče v tej 
listini pač pomeni kraj, kjer je 
stal stolp, imenovan tudi 
sedež. 1443 je Maisenreiterje-
va vdova Wendel zapustila 
vso svojo posest grofom,  ker' 
jim je njen soprog dolgoval 
15.000 funtov.  1456 je Paken-
štajn postal deželnoknežji, 
1458 pa ga je secar Friderik 
podelil v fevd  Kunigundi 
hčeri Hermana Ekenštajnske-
ga in ženi Jorga Globitzeija. 
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Vinska gora 

Nova cesta 
v Spodnji Črnovi 

V nedelo so z razširjeno sveča-
10 sejo sveta krajevne skupnosti in 
lružbenopolitičnih organizacij ter 
itvoritvijo nove ceste v Spodnji 
trnovi krajani Vinske gore kar 
najbolj svečano in delovno obele-
Sli svoj krajevni praznik, ki ga 
drugače praznujejo 22. julija, na 
dan vstaje slovenskega naroda. 

Na svečani seji, ki so se je udele-
Sli predstavniki skupščine in dru-
žbenopolitičnih organizacij občine 
Žalec, so spregovorili o uspehih, 
tako na področju organiziranja in 
razvoja samouprave v krajevni 
skupnosti, spregovorili pa so tudi 
o delovnih zmagah in težavah, s 
katerimi se srečujejo pri vsakda-

njem uelu. iNajvo-jrt .lata je po 
mnenju krajanov te krajevne sku-
pnosti, neurejeno financiranje,  ki 
onemogoča hitrejši razvoj kraja in 
uspešnejše uresničevanje zastavlje-
nih akcij. 

Po svečani seji so se prisotni 
udeležili proslave v Spodnji Črno-
vi, kjer so v letošnjem letu zgradili 
novo cesto, v veliki meri s prispev-
kom krajanov in udarniškimi 
akcijami. S to proslavo pa prazno* 
vanja ob krajevnem prazniku še 
niso zaključili, saj so v teh dneh 
potekalsi številna športna tekmo-
vanja, jutri pa bodo s krajšo slo-
vesnostjo predali namenu novo av-
tocisterno. Boris Zakošek 

Med slavnostno sejo 

Šport - telesna kultura - rekreacija 

Predstavljamo vam 

Katja Zibert 

obiskuje gimnazijo. Zbrano posluša 
razlage, odmore pa izkoristi za pisanje 
domačih nalog. Tako ji še ostane čas za 
treninge in nastope, prav tako pa tudi 
za potep s kolegicami pO Velenju. 

»Plavanje mi pomeni največje 
osebno zadovoljstvo. Ne morem si 
predstavljati, da bi preživela dan, neda 
bi bila v vodi,« dodaja. Pri premago-
vanju najrazličnejših težav paji stoji ob 
strani mamica, ki jo spodbuja tako za 
učenje kot za plavanje. 

Katjo so »odkrili« pred petimi leti na 
šolskem tekmovanju. Od takrat naprej 
skrbi za njen razvoj Ervin Prislan, ki 
ima, kot zatrjuje plavalka, tudi največ 
zaslug za doslej dosežene uspehe. 

Lojze Ojstršek 

Atletika 

Ime komaj 16-letne Katje Žibert, 
članice plavalnega kluba Velenje, je že 
nekaj časa znano tudi izven meja ob-
čine in Slovenije. Lani je bila izbrana ta 
mlada in izredno nadarjena plavalka 
za najboljšo športnico v občini Vele-
nje. Vse pa kaže, da bo tudi letos od-
ločilno posegla v boj za najboljšo 
uvrstitev. 1 

Te dni se je Katja udeležila dveh 
tekmovanj. Na republiškem prven-
stvu, kije bilo v Radovljici, je osvojila 
dva naslova prvakinj, in sicer na 200 m 
prsno in 100 m hrbtno, druga pa je bila 
v disciplini 100 m prsno. V Beogradu, 
na državnem plavalnem prvenstvu za 
mladince in mladinke, pa je na 100 m 
prsno zasedla četrto mesto s časom 
1:22,45. Nastopila je že za mladinsko 
državno reprezentanco, in sicer na 100 

/ in 200 m prsno, plavala pa je tudi v 
republiški mladinski in članski repre-
zentanci. 

»Treniram dvakrat dnevno«, je te 
dni pripovedovala. »Na enem treningu 
preplavam okrog 10 km, dopoldan 
seveda manj«. Učenje ji ne dela večjih 
preglavic, saj je odličnjakinja od pr-
vega razreda osnovne šole naprej. Zdaj 

Rdeča dvorana Velenje 
ponovno razpisuje 
mesta individualnih poslovodnih organov 

1. vodja TOZD ekonomska propaganda — 
inženiring 

2. vodja TOZD turizem in rekreacija 
Kandidati morajo izpolnjevati splošne pogoje, določene z 
zakonom, samoupravnimi sporazumi in družbenimi dogo-
vori, biti morajo moralno politično neoporečni, njihovo do-
sedanje delo pa mora zagotavljati, da bodo doseženi cilji 
OZD. 
Poleg teh pogojev morajo kandidati še imeti: višjo ali srednjo 
strokovno izobrazbo ekonomske, komercialne ali ustrezne 
druge smeri in 4 leta ustreznih delovnih izkušenj. 

Kandidati naj pošljejo prijave s kratkim življenjepisom in 
dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev v 15 dneh po objavi 
razpisa na naslov: 
Rdeča dvorana Velenje, Šaleška cesta, 63320 Velenje. 

koledar 

Državni rekord 
Bogdana Makovška 

Preteklo nedeljo je bil v Spitallu v 
Avstriji velik mednarodni miting, na 
katerem je zelo uspešno nastopil tudi 
velenjski atlet Bogdan Makovšek. 
Zmagal je v hoji na pet kilometrov in 
postavil tudi nov državni rekord za 
mladince s časom 23:01.7. 

Uspešni v Parizu 
Zadnje dni julija je bil v Parizu 

prijateljski troboj mladinskih atletskih 
reprezentanc Bolgarije. Francije in 
Jugoslavije. 

Jugoslavijo so zastopali tudi trije 
atleti iz Velenja. Dosegli so dobre 
rezultate. 

Aleš Jug je bil v metu kopja tretji z 
rezultatom 60,52 metra, Bogdan Ma-
kovšek je v hoji na deset kilometrov 
osvojil četrto mesto z republiškim 
rekordom 46:25.5. Klavdija Jug pa je v 
teku na 100 metrov z rezultatom 15,8 
osvojila peto mesto. 

Petek. 1. avgusta — Alfonz 
Sobota, 2. avgusta — Evzebij 
Nedelja, 3. avgusta — Lidija 
Ponedeljek. 4. avgusta — Janez 
Torek, 5. avgusta — Snežana 
Sreda, 6. avgusta — Vlasta 
Četrtek, 7. avgusta — Kajetan 

gibanje prebivalstva 

dežurstva 

VETERINARJI V VETERINARSKI 
POSTAJI VELENJE 

Od 1. 8. do 7.8. 1980 Franc Blatnik, 
dipl. vet., Velenje, Prešernova 22/e — 
telefon  852-253 

ZOBOZDRAVNIKI V ZDRAVST-
VENEM DOMU VELENJE 

Od 8. do 12. ure v zobni ambulanti 
SŽZD Velenje, sicer v pripravljenosti 
doma. 

2. 8. — 3. 8. 1980 — dr. Zora 
Pavlovič, Šercerjeva 17, Velenje. 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVENEM 
DOMU VELENJE 

L 8. 1980 dr. Seher (dnevni), dr 
Zuber (nočni) ' 

.2. 8. - 3. 8. 1980 dr. Kralj (dežur-
ni), dr. Grošelj (pom. dežurni) 

4. 8. 1980 dr. Zupančič (dnevni), dr 
Kopitar (nočni) 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVENI 
POSTAJI ŠOŠTANJ 

1 .8 . -3 .8 .1980 dr. Pirtovšek 
. 4. in 5.8. 1980 dr. Lazar 

6. in 7. 8. 1980 dr. Pirtovšek 
od 8. do 10. avgusta dr. Stupar 

mali oglasi 

PEČ za centralno ogrevanje 
EMO, na premog, 3500 ccal, 
prodam. Franc Polak, Cesta XIV 
divizije 9. VELENJE 
FIAT 125 P, karamboliran, letnik 
1977, 47000 km, prodam. Franc 
Gašper, Mislinja 166. Telefon 
dopoldne (063) 850 880. 
MLAD SLOVENSKI PAR išče 
sobo v Velenju. Naslov v uredni-
štvu. 
PRODAM pianino znamke 
»POLSKA LEGNICA«. Infor-
macije vsak dan, razen sobote in 
nedelje, po telefonu 881-311 od 
6—14 ure. 
V VELENJU ali bližnji okolici 
iščem neopremljeno sobo in ku-
hinjo za 1 leto. Plačam 2.O0O din 
mesečno. Naslov v uredništvu. 
UGODNO PRODAM rabljen 
pralni stroj. Naslov v uredništvu. 
PRODAM 36 panjev s čebelami 
na predelanem tovornjaku TAM 
2000. Lahko tudi posamezne pa-
nje. Vse informacije dobite po-
poldne po 15. uri po telefonu (063) 
884-002. Kolšek, Šmartno ob Paki 
49. 
MOPED TOMOS ELEKTRO-
NIK — 90 prodani. Informacije 
na zdravstveni postaji Šoštanj. 
AVTO RENAULT — 5 ugodno 
prodam. Janez Anclin, Lokovica 
23, Šoštanj. 

kino 

Matični urad Velenje 

POROKE: 
Ivan Hriberšek, roj. 1956, stroj-

ni tehnik iz Škal in Zdenka Oblak 
roj. 1957, ekonomski tehnik iz 
Škal; Jožef  Pogorevc, roj. 1956, 
strojni ključavničar iz Velenja in 
Jožica Šmigoc, roj. 1950, delavka 
iz Velenja. 

SMRTI: 
Terezija Holeček, upokojenka iz 

Mozirje 53, rojena 1895, Helena 
Grošl, upokojenka iz Silove 10, 
rojena 1907, Avguštin Ocepek, 
kmetovalec iz Škalskih Cirkovc 26, 
rojen 1913, 

DEŽURNA TRGOVINA V 
OBČINI VELENJE 

Od 1.8.1980 do 31.8.1980 
vsako soboto od 15. — 19. ure, 
poslovalnica Specerija, Kaju-
hova 9, Šoštanj. 

Na velenjskem bazenu 

REDNI KINO VELENJE 
1. 8. — petek ob 18. in 20. uri 

DINAMIT JOHNSON - hongkong-
ški karate; režija: Boby A. Suarez; 
igrata: Johnson Yap, Marie Lee 

2. 8. — sobota ob 18. in 20. uri 
DINAMIT JOHNSON — hongkong-
ški karate 

3. 8. — nedelja ob 18. in 20. uri 
DINAMIT JOHNSON - hongkong-
ški karate 

4. 8. — ponedeljek ob 18. in 20. uri 
POKAŽI ŠE DRUGI OBRAZ -
italijanska komedija; režija: Franco 
Rossi; igrata: Terence Hill. Bud Spen-
cer 

5. 8. — torek ob 18. in 20. uri 
POKAŽI SE DRUGI OBRAZ — 
italijanska komedija 

6. 8. — torek ob 18. in 20. uri 
UMAZANA IGRA — ameriška ko-
medija; režija: David Velch; igrata: 
Goldy Heiven. Dadli Moor 

7. 8. — četrtek ob 18. in 20. uri 
UMAZANA IGRA - ameriška ko-
medija 

KINO DOM KULTURE VELENJE 
7. 8. - četrtek ob 20. uri GRŠKE 

i SMOKV1CE — nemška erotična 
i komedija; režija: Siggi Gotz; igrata: 
j Betty Verges, Claus Richt 

: KINO ŠOŠTANJ 
i 2. 8. — sobota ob 19.30 UMAZA-

NA IGRA — ameriška komedija 
3. 8. — nedelja ob 17.30 in 19.30 

POKAŽI ŠE DRUGI OBRAZ -
italijanska komedija 

4. 8. - ponedeljek ob 19.30 DINA-
MIT JOHNSON — hongkongški 
karate 

6. 8. - sreda ob 19.30 POLICIJSKI 
PES — španska kriminalka; režija: 
Antonino Isasi; igrata: Jason Muller, 
Lea Masari 
KINO ŠMARTNO OB PAKI 

1.8, — petek ob 20. uri POLICIJ-
SKI PES — španska kriminalka 

5. 8. — torek ob 20. uri UMAZA-
NA IGRA — ameriška komedija 

v vsako družino 

V nedeljo 
trim plavanje 

Zveza telesno kulturnih orga-
nizacij je organizirala v letošnjem 
letu že več trim akcij. Tako so 
izvedli pohod na Paški Kozjak, 
kolesarjenje ter Cooperjev test. 

Trim akcijo pripravljajo tudi 
prihodnjo nedeljo, 3. avgusta. 
Tokrat se boste lahko preizkusili v 
plavanju. Zveza telesno kulturnih 
organizacij ter plavalni klub Vele-
nje, ki bo akcijo izvedel, vabijo na 
bazen plavalce od 9. do 15. ure. 
Proge bodo letos razdelili na tri 
starostne skupine. Vsak, ki bo pre-
plaval progo, primerno njegovi 
starosti, si bo priboril trim značko 
in nalepko. Posebej vabijo na pla-
vanje družine z najmanj tremi čla-
ni. Te bodo prejele poleg značk in 
nalepk še posebno družinsko pri-
znanje. 

Na jesen bo pripravila zveza te-
lesno kulturnih organizacij še ne-
kaj trim akcij. Tako nameravajo 
ponovno izvesti Cooperjev test, 
kolesarjenje in pa plavanje v zim-
skem bazenu, seveda če bo za to 
usposobljen. Načrtujejo pa tudi . 
trim akcijo v sodelovanju s kraje-
vnimi skupnostmi. 

Prijatelj, 
spremljevalec in 
obveščevalec 

DOMAČI TEDNIK 

GOSTINSTVO 
VELENJE 

ABSOLUTNO NOVO 
V VELENJU! 
S 1. avgustom VIDEOTEKA—studio JANEZ MO-
CILNIK na velikem ekranu v BARU HOTELA PAKA v 
Velenju. 
Odprto vsak dan od 21. do 01. ure, razen torka. 
Ob ČETRTKIH PROST VSTOP za nežni spol. 
Vhod v videoteko s terase hotela Paka. 

~ VABLJENI! 

gorenje 
Tovarna gospodinjske opreme, n. sol. o. Velenje 
Delavska sveta 
TOZD Galvana, n. sol. o. Velenje in 
TOZD Gradbeni elementi, n. sol. o., Velenje 

RAZPISUJETA 
dela in naloge individualnih poslovodnih organov 

1. VODJA TOZD GALVANA 
2. VODJA TOZD GRADBENI 
ELEMENTI 
Za vodjo TOZD je lahko imenovan, kdor izpolnjuje pogoje: 
— da je državljan SFRJ in izpolnjuje splošne pogoje, določene z 
zakoni, samoupravnimi sporazumi in družbenimi dogovori 
— daje moralno in politično neoporečen; 
— da njegovo dosedanje delo zagotavlja, da bodo doseženi sprejeti 
cilji TOZD kot celote ob načelu solidarnosti in vzajemnosti; 
— da ima srednjo ali višjo izobrazbo; 
— da ima 5 let delovnih izkušenj na vodstvenih — odgovornih delih 
in nalogah. 
Izbrana delavca bosta imenovana za dobo 4 let. 

Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili o 
strokovnosti in delovnih izkušnjah v 20 dneh po objavi 
razpisa na naslov: GORENJE TGO VELENJE, kadrovski 
sektor, z oznako »razpis del in nalog vodja TOZD GAL-
VANA«, oziroma »RAZPIS DEL IN NALOG VODJA TOZD 
GE« Celjska 5/a, 63320 Velenje. 

O izidu imenovanja bodo kandidati obveščeni v roku 45 dni po 
poteku roka za prijavo. 

TERMOELEKTRARNE ŠOŠTANJ 

TOZD VZDRŽEVANJE 
Vabimo k sodelovanju 

VEČ KV TESARJEV 
Kandidati naj vložijo pismene prijave z dokazili o izobrazbi v 
roku 15 dni po objavi razpisa na naslov: 

Termoelektrarne Šoštanj, 
Kadrovska služba, 
63325 ŠOŠTANJ, Lole Ribarja 18. 

Prijavljene kandidate bomo o izbiri pismeno obvestili v 30 
dneh od objave razpisa 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta 

Hermana Kralja 
sodnika za prekrške . 

se iskreno zahvaljujemo ribiškemu društvu »PAKA« Šoštanj, skupščini občine Velenj«, ribiškemu 
društvu Velenje ter vsem sorodnikom, znancem, prijateljem in sodelavcem, ki so nam izrekli 

sožalje, darovali cvetje, in ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Marija, sinova Branimir in Štefan  ter hčerka Melita z družinami. 
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VELEBLAGOVNICA 

Velenje 

Krajevna skupnost Škale - Hrastovec 

Zavodnje 

Dnevni tabor 
V želji, da bi otroci počitnice kar 
najlepše preživeli in ne bi bili v 
teh poletnih dneh prepuščeni 
sami sebi, organizira občinska 
zveza prijateljevlhladine Velenje 
od 8. do 18. avgusta dnevni tabor 
v Zavodnjah. Vsak dan, razen 
nedelje, bosta odpeljala proti 
Zavodnjam od Rdeče dvorane ob 
8. uri zjutraj dva avtobusa, vra-
čali pa se bodo ob 17. uri. Pro-
gram za taborjenje so pripravili 
taborniki odreda Pusti grad Šo-
štanj. M. Z. 

S proslave ob 25-letnici gasilstva v Skalah 

Stanovalci Ceste pod parkom v Velenju že dolgo 
nestrpno pričakujejo cestno razsvetljavo, katero so 
imeli v programu že v prejšnjem referendumskem 
obdobju. No, njihova želja se bo kmalu uresničila, saj 
so vsa groba dela pri napeljavi razsvetljave že za-
ključena. Izvajalec del, ESO Velenje, pa se zaradi 
pomanjkanja materiala srečuje s precej težavami. 
Investicijska vrednost cestne razsvetljave znaša 
okoli 640 tisoč din. 

Poslovalnica trgovskega podjetja Zarja Maribor, ki 
je poslovala na Celjski cesti v Velenju že od leta 1963, 
seje s 7. julijem letošnjega leta odcepila od te delovne 
organizacije, s katero delavci zaradi precejšnje od-
daljenosti niso bili dobro samoupravno povezani. 
Odločili so se za priključitev k celjski Tkanini. Še 
naprej je izbira blaga v tej trgovini zelo pestra, nudijo 
pa predvsem blago z manjšimi napakami. 

Kmetje morajo zagotoviti za zimske mesece dovolj 
krme za živino. Letošnja junij in julij sta bila sicer 
ugodna za hitro rast trave, več težav pa je bilo s 
košnjo in sušenjem sena. Vse pa kaže, da bodo kmetje 
otavo mnogo lažje pokosili in posušili, saj sonce v 
zadnjih dneh toplo greje. Sonce, ki so ga že nestrpno 
pričakovali, pa je jjotrebno izkoristiti, zato so se 
hitro lotili dela. Ponekod še ročno obračajo seno. 

Hmelj, rumeno zlato, se že bahavo vzpenja po žicah. 
Pa saj bo konec avgusta zrel za obiranje. V naši občini 
ga sicer izpodrivajo druge kulture, ker je danes do-
nosno le strojno obdelovanje na velikih površinah. Pa 
vendarle tu in tam ga še imamo. Tale se, na primer, 
bohoti na posestvu kmetijske zadruge pri Tumu. Več-
pa ga je v okolici Šmartnega ob Paki. Pridelovalci 
računajo na dobro letino, pivci piva pa na dobro 
kakovost. 
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Preteklo nedeljo so praznovali 
svoj krajevni praznik krajani 
krajevne skupnosti Skale- Hrasto-
vec. Počastili so ga s prazno-
vanjem srebrnega jubileja gasilstva 
v tem kraju. 

Težnja po ustanovitvi gasilskega 
društva se je porodila že leta 1952, 
in sicer med škalskimi furmani.  Ti 
so se aktivno vključili v delo gasil-
skega društva iz Pesja. Dogovorili 
so se, da bodo skupno delovali ter 
nameravali zgraditi gasilski dom 
na sredini med obema krajema. 
Ker pa se je ta del Pesja in Skal 
zaradi izkopavanja premoga že v 
naslednjih letih pričel rušit in kraja 
nista bil več neposredno povezana, 
seveda do uresničitve načrtov ni 
prišlo. Tako je bilo prekinjeno 
tudi medsebojno sodelovanje. 

V Skalah pa so se leta 1955 odlo-
čili za ustanovitev lastnega dru-
štva, že naslednje leto pa so se 
odločili, kljub finančnim  težavam 
in lahko rečem nikakršni opremi, 
za gradnjo gasilskega doma. 
Krajani tega kraja so z udarniškim 
delom iz ruševin prosvetni doma 
odstranili uporabne op®!:. .er jo 
namenili za gasilski uom. tokrat 
je bilo gasilsko društvo nosilec 
kulturnega in zabavnega življenja 
v kraju. Igrali so igre ter organizi-
rali ob raznih priložnostih zabavne 
prireditve. Leta 1958 so opravili 
pripravljalna dela' za izgradnjo 
doma, naslednje leto pa so pričeli z 
zidavo. Tega obdobja se dobro 

spominjajo tudi zaradi tega, ker so 
takrat dobili prvo gasilsko bri-
zgalno. Leta 1962 jim je uspelo 
gasilski dom dograditi do tretje 
faze,  znašli pa so se v velikih 
finančnih  težavah in z delom so le 
počasi nadaljevali. 

Za njihovo društvo je bilo nad 
vse pomembno leto 1968, ko so 
gasilski dom s finančno  pomočjo 
skupščine občine Velenje dogradi-
li, takrat pa je bila v Skalah tudi 
proslava ob občinskem prazniku. 
Povedati je potrebno, da so škal-
skim gasilcem vsa leta finančno 
pomagali krajani Skal in 
Hrastovca, pa tudi Plešivca in 
Cirkovc. 

Danes, po petindvajsetih letih 
delovanja, je gasilsko društvo 
Skale dobro opremljeno, njihovi 
člani pa so vedno dobro priprav-
ljeni. Veliko pozornost namenjajo 
izobraževanju mladih in lahko se 
pohva'" aktivno pionirsko de-
s- .n^ 

Srebrni jubilej so Skalski gasilci 
proslavili s pomembno pridobitvi-
jo. Namenu so namreč predali 
novo avtocisterno. Njena vrednost 
znaša 570 tisoč dinarjev. Polovico 
denarja je zagotovila samoupravna 
interesna skupnost za požarno 
varnost, 120 tisoč je za cisterno 
namenila krajevna skupnost 
Skale- Hrastovec, prav toliko pa 
so prispevali krajani s prostovolj-
nimi prispevki, nekaj prihrankov 
pa so imeli tudi gasilci. Nekaj de-
narja je za cisterno namenila tudi 
krajevna skupnost Cirkovce. 

Po petindvajsetih letih delovanja 
so Skalski gasilci dobro opremljeni 
in svoje naloge bodo še bolje in 
uspešneje izvrševali. Seveda pa jih 
čaka tudi v bodoče veliko dela. 
Gasilski dom bi bilo potrebno 
adaptirati, vendar pa na rudniku 
še vedno niso povedali, če je 
ozemlje, na katerem stoji, na ru-
šnem področju. V tem primeru, se 
bodo odločili za novogradnjo v 
sodelovanju s krajevno skupno-
stjo. 

Mira Zakošek 
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Ni se še poleglo razbu-
rjenje ob zadnjem pomoru 
rib v reki Paki, ko smo 
morali zabeležiti nov do-
godek. Tokrat je neskrb 
človeka uničila številne 
ribe v jezeru pri odlagali-
šču odpadkov na Tičnici. 
Hlastaje za zrakom so 
poginile male in tudi ve-
like ribe, ki bi bile ulo-
vljene v čast marsikatere-
mu ribiču. Težko je bilo 
gledati ta množičen ne-
enakopraven boj za ži-
vljenje, ki ga je povzročila 
zgolj človeška malomar-
nost. Prve ugotovitve na-
mreč kažejo, da bi moralo 
biti to jezero izpraznjeno, 
saj ni imelo zaradi opra-
vljenih gradbenih del na 
tem področju pravega 
dotoka in odtoka vode. 

Je ribam zmanjkalo 
kisika? So bile krive od-
plake z odlagališča odpa- Hlastale so za zrakom - življenje pa je neusmiljeno odtekalo 
dkov? 

Točnih analiz še ni, 
tako kot tudi še ni znano, 
kaj je povzročilo pomor 
rib v reki Paki. Upamo, da 
bodo te analize vendarle 
kmalu končane, da bodo 
ugotovljeni vzroki in 
krivci, tu če so, tudi ka-
znovani. Sicer pa smo 
odgovorni vsi. Vsi, ki 
premalo budno sprem-
ljamo, kako propada naše 
okolje, kako brezskrbno 
posegamo v naravni red 
tn ga skušamo prilagoditi 
svojim trenutnim potre-
bam. 

Pravo ime, ki vas reši skrbi pred 
odločitvijo o nakupih za družino in dom. 

Vse blago v eni hiši! 

Boris Zakošek 
Foto: Ivo Avberšek . Tudi velikih nb ni bilo malo LBoris Z-aKOS 
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